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[00:00:00] 

[00:05:36] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram trzydziestą siódmą sesję Rady Gminy Gródek. 

Stwierdzam, że w sesji uczestniczy jedenastu Radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada 

Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Informuję Państwa Radnych, 

iż na stoliku protokolanta, pani Cyuńczyk Kamili, wyłożony jest protokół obrad trzydziestej szóstej 

sesji Rady Gminy. Przypominam, iż w trakcie dzisiejszej sesji Państwo Radni możecie składać 

wnioski lub uzupełnienia do treści protokołu, po czym protokół zostanie przyjęty i podpisany. Witam 

serdecznie Radnych Rady Gminy Gródek, pana Wiesława Kuleszę Wójta Gminy, panią Lilię 

Waraksa Zastępcę Wójta Gminy, panią Martę Popławską Skarbnika Gminy, pana Romana 

Łozińskiego Sekretarza Gminy, pana Wojciecha Srockiego Radcę Prawnego, pana Eugeniusza 

Siemieniuka Radnego powiatu białostockiego, pana Marcina Bielawiec przedstawiciela... straży 

granicznej w Bobrownikach, pana Zdrodowskiego komendanta policji w Zabłudowie, pana 

Ostaszewskiego Dariusza zastępcę nadleśnictwa Waliły. Witam Sołtysów, witam serdecznie 

wszystkich Państwa. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do ustalenia porządku obrad dzisiejszej 

sesji. Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie proponowanego porządku obrad? Nie widzę. Odczytam 

zatem porządek trzydziestej siódmej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i 

stwierdzenie prawomocności obrad. Punkt drugi, ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, 

sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Punkt czwarty, rozpatrzenie 

raportu o stanie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku oraz podjęcie uchwały 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek votum zaufania. Punkt piąty, rozpatrzenie 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa 

tysiące dwudziesty pierwszy rok i informację o stanie mienia gminy Gródek oraz przedstawienie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłużonym przez Wójta Gminy Gródek 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwa tysiące 
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dwudziesty pierwszy rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa 

tysiące dwudziesty pierwszy rok. Punkt szósty, przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Gródek w sprawie wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy 

rok oraz opinii Regionalnej Komisji Obrachunkowej w Białymstoku o przedłużony przez Komisję 

Rewizyjną Rady Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium. Podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. 

Punkt siódmy, rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych. Punkt ósmy, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwiększenia pomocy 

finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych. Punkt dziewiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – 

dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Punkt dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Punkt jedenasty, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie 

gminy Gródek. Punkt dwunasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania sołectwu 

Dzierniakowo części mienia należącego do gminy. Punkt trzynasty, rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

[00:10:22] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Punkt czternasty, rozpatrzenie raportu z 

wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania narkomani w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku. Punkt piętnasty, pytania 

i wnioski Radnych. Punkt szesnasty, wolne wnioski i informacje. Punkt siedemnasty, przyjęcie 

protokołu obrad trzydziestej szóstej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt osiemnasty, zamknięcie obrad. 

Kto z Państwa Radnych jest za proponowanym porządkiem obrad? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu 

głosowania ogłaszam, iż za proponowanym porządkiem obrad opowiedziało się jedenastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Jedna osoba 

nie zagłosowała. Stwierdzam... Stwierdzam... że porządek obrad trzydziestej siódmej sesji Rady 

Gminy Gródek został ustalony. Punkt pierwszy i drugi porządku dzisiejszej sesji uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji trzeciego punktu obrad, sprawozdanie z działalności 

Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 

poprzednia, już trzydziesta szósta sesja Rady Gminy, która miała miejsce w dniu dwudziestego 

dziewiątego kwietnia bieżącego roku, uchwały przyjmowane na niej były, są realizowane na bieżąco 

i jak zwykle w tym okresie wydajemy szereg, wydałem szereg zarządzeń, w tym przypadku stałe 
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zarządzenie, które dotyczy informacji o wykonaniu budżetu gminy Gródek za pierwszy kwartał. W 

sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. Kolejne 

zarządzenie to w sprawie określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy Gródek. W sprawie 

informacji o wykonaniu budżetu gminy Gródek w dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku. W 

sprawie zmiany planu finansowego rachunku środków z Funduszy Pomocy. W sprawie przekazania 

sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok. W sprawie 

przymusowego doprowadzenia przez policję do powiatowej komisji lekarskiej numer trzy w 

Białymstoku. W sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Gródku do podpisywania i realizacji umowy w zakresie programu osłonowego pod nazwą Korpus 

Wsparcia Seniorów na rok dwutysięczny dwudziesty drugi. Kolejne zarządzenie to w sprawie 

ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy w trybie przetargu publicznego. 

Zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w trybie 

bezprzetargowym. W sprawie zmiany planu finansowego rachunku środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 otrzymanych w ramach programu Korpus Wsparcia Seniorów na 

dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Gródek 

na dwutysięczny dwudziesty drugi rok, obejmującego plan budżetu i jednostki. W sprawie ustalenia 

zasad prowadzenia wyodrębnionej ewidencji księgowej w celu realizacji zadania inwestycyjnego 

pod nazwą „Remont wraz z rozbudową Gminnego Centrum Kultury”. W sprawie ustalenia zasad 

prowadzenia wyodrębnienia ewidencji księgowej, wyodrębnionej ewidencji księgowej w celu 

realizacji zadania pod nazwą „Remont świetlicy wiejskiej w Podozieranach” obejmujący wykonania 

instalacji centralnego ogrzewania i zakup kotła na biomasę. W sprawie ustalenia zasad 

prowadzenia wyodrębnionej ewidencji księgowej w celu realizacji zadań związanych ze 

zwalczaniem negatywnych skutków kryzysu w obszarze przygranicznym na terenie gminy Gródek. 

W zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców będących osobami fizycznymi w Centralnej 

Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej do Urzędu Gminy Gródek wpłynął jeden wniosek 

o zmianę wpisu oraz jeden wniosek o wykreślenie działalności gospodarczej. Złożone wnioski 

zostały przekształcone na formę dokumentu elektronicznego i przekazane za pośrednictwem 

platformy usług administracji publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności 

Gospodarczej. 

[00:15:08] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Dziewiątego maja dwa tysiące dwadzieścia dwa, już 

tu wchodzimy na sprawy inwestycyjne, w tym okresie, podpisano umowę z firmą Android 

Construction Piotr Sidorowicz na realizację zadania „Budowa z przebudową ciągu pieszo-jezdnego 

ulicy Zamkowej w Gródku”. Remont będzie wynosił pięćset pięćdziesiąt trzy tysiące pięćset złotych. 

Zadanie jest dofinansowanie w ramach projektu „Kompleksowe zagospodarowanie Góry Zamkowej 

oraz terenu wokół obiektu dziedzictwa kulturowego”, który dofinansowany jest ze środków Unii 

Europejskiej w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 

dwa tysiące czternaście – dwa tysiące dwadzieścia. Roboty powinny się rozpocząć na początku 

lipca i w pierwszej kolejności przeprowadzone zostaną wyprzedzające badania archeologiczne. 
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Dziesiątego maja dwa tysiące dwadzieścia dwa wszczęto postępowanie o udzielenie zamówienia 

publicznego na dostawę sprzętu informatycznego wraz z oprogramowaniem w ramach realizacji 

konkursów grantowych „Cyfrowa gmina” oraz „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju 

cyfrowym – granty PPGR”. Postępowanie podzielono na... zostało na trzy części. W dniu 

dwudziestego trzeciego czerwca dwa tysiące dwadzieścia dwa dokonano wyboru 

najkorzystniejszych ofert. Po upływie terminu na składanie odwołania podpisane zostaną umowy, 

w ramach których zakupione zostaną między innymi komputery, laptopy, nowy serwer do Urzędu 

Gminy oraz jednostek podległych, a także laptopy dla dzieci z rodzin popegeerowskich. 

Siedemnastego maja dwa tysiące dwadzieścia dwa podpisano umowę z firmą Nexbud Jacek Waśko 

z siedzibą w Kobylance na realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi gminnej numer 

105008B, ulica Piękna w Waliłach-Stacji w gminie Gródek”. Wartość umowy opiewa na kwotę milion 

trzysta pięćdziesiąt trzy tysiące złotych, obejmujący swoim zakresem opracowanie dokumentacji 

projektowej i wykonanie robót budowlanych. Zadanie jest współfinansowane ze środków rządowego 

funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych. I dofinansowanie w tym przypadku 

wynosi milion dwieście osiemdziesiąt pięć tysięcy trzysta pięćdziesiąt złotych. W dniach dwudziesty 

trzeci – dwudziesty siódmy maja dwa tysiące dwadzieścia dwa podpisano umowy z wykonawcami 

na realizację zadania pod nazwą „Poprawa efektywności energetycznej remizy OSP Gródek” 

poprzez wykonanie kompleksowej termomodernizacji. Zadanie jest współfinansowane ze środków 

rządowego funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych i zadanie to dotyczy 

termomodernizacji budynku, wymiany okien, pokrycia dachowego, nowej kotłowni oraz montażu 

instalacji fotowoltaicznych z magazynami energii. Wysokość dofinansowania wynosi osiemset 

dziewięćdziesiąt osiem tysięcy dwieście złotych, a całkowity koszt zadania to milion sto dwa tysiące 

czterysta sześćdziesiąt siedem złotych. Trzydziestego maja dwa tysiące dwadzieścia dwa 

zakończono realizację inwestycji „Budowa oświetlenia ulicznego w Załukach i Pieszczanikach w 

gminie Gródek”. Zadanie obejmowało rozbudowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Załuki i 

Pieszczaniki, gmina Gródek. Wybudowano trzynaście nowych lamp oświetleniowych, siedem w 

Pieszczanikach, sześć w Załukach. Całkowita wartość inwestycji wyniosła osiemdziesiąt sześć 

tysięcy siedemset dwadzieścia złotych czternaście groszy, w tym dofinansowanie w kwocie 

sześćdziesiąt cztery tysiące sto siedemdziesiąt dwa złote, które dotyczyły opracowania 

dokumentacji projektowej, siedem tysięcy, roboty budowlane siedemdziesiąt siedem tysięcy 

dwadzieścia złotych, nadzór inwestorski dwa tysiące siedemset. Ósmego czerwca dwa tysiące 

dwadzieścia dwa podpisano dwie umowy z województwem podlaskim. W ramach pierwszej umowy 

gmina Gródek otrzymała dotację celową w kwocie sześćdziesiąt dwa tysiące złotych na realizację 

zadań związanych ze zwalczaniem negatywnych skutków kryzysu w obszarze przygranicznym. 

Środki zostaną przeznaczone na bieżące utrzymanie dróg, zakup żwiru, utrzymanie w czystości 

kabin sanitarnych ustawionych wzdłuż drogi krajowej. W ramach tych środków wykonano już 

następujące prace, zlecono i wykonano również drogi na terenie gminy Gródek, czyli tam, gdzie 

były zgłoszenia, miejsca najgorsze, ulica w Gródku, na terenie gminy Gródek ulica Słoneczna, 

Pogodna, Krótka, Sucha, Kwiatowa, Spacerowa, Podleśna, Tartaczna, Modrzewiowa, Agrestowa, 

w miejscowości Wierobie od drogi krajowej sześćdziesiąt pięć, Podozierany, Wiejki, Bielewicz drogi 
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od Słuczanki do... droga od Słuczanki do Piłatowszczyzny, Radunin, Podzałuki, Królowe Stojło. 

Zlecono także wykonanie naprawy drogi w miejscowości Ruda, Bielewicze, Glejsk, Łużany, 

Straszewo, Bobrowniki, Mostowlany. Zlecono wykonanie remontu cząstkowego nawierzchni 

asfaltowej na drodze gminnej 105061 w Waliłach-Dworze oraz przy przejeździe kolejowym na 

drodze gminnej 105065 przy ulicy Rzemieślniczej w Gródku. A także wykonano remont drogi w 

miejscowości... oznaczonej numerem dwieście dwadzieścia trzy w miejscowości Nowosiółki. W 

zakresie prac chodziło o usypanie kruszywem naturalnym i wałowanie. 

[00:20:26] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Natomiast druga umowa z województwem podlaskim 

dotyczyła dotacji w wysokości dwadzieścia pięć tysięcy na realizację zadania pod nazwą „Remont 

świetlicy wiejskiej w Podozieranach” obejmującej wykonanie instalacji centralnego ogrzewanie i 

zakup kotła na biomasę. Skierowano już zapytania ofertowe do potencjalnych wykonawców. W 

ramach ogłoszonego zapytania ofertowego pod nazwą „Audyt – diagnoza cyberbezpieczeństwa w 

Urzędzie Gminy Gródek”, zgodnie z założeniami regulaminu konkursowego grantowego „Cyfrowa 

gmina” wyłoniony został wykonawca, który spełniał określone w zapytaniu wymagania i zaoferował 

najkorzystniejszą cenę za przeprowadzenie diagnozy cyberbezpieczeństwa. W dniu dziewiątego 

czerwca została zawarta umowa z wykonawcą Centrum Audytu Bezpieczeństwa spółką z 

ograniczoną odpowiedzialnością, z siedzibą w Radomiu. Wartość umowy wynosi trzy tysiące 

sześćset dziewięćdziesiąt złotych brutto. Piętnastego czerwca dwa tysiące dwadzieścia dwa 

wszczęto postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego remont wraz z rozbudową Gminnego 

Centrum Kultury w Gródku. Zadanie ma obejmować remont schodów zewnętrznych, balkonu oraz 

przebudowę tarasu. Środki na ten cel w wysokości czterysta tysięcy złotych pozyskaliśmy z dotacji 

Urzędu Marszałkowskiego województwa podlaskiego. Dwudziestego drugiego czerwca dwa tysiące 

dwadzieścia dwa otrzymaliśmy informację o pozytywnej ocenie wniosku o dofinansowanie 

obejmującego budowę trzech wiat w miejscowościach Kłodno, Radunin i Zubry. Projektu pod nazwą 

„Stworzenie infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej na szlaku gródeckich drewnali” trafił teraz do 

Urzędu Marszałkowskiego województwa podlaskiego celem ostatecznej weryfikacji pod kątem 

spełniania wymogów konkursu ogłoszonego przez lokalną grupę działania Puszcza Knyszyńska w 

ramach przedsięwzięcia dwa, dwa, jeden infrastruktura prozdrowotna, rekreacyjna i turystyczna w 

Puszczy Knyszyńskiej na operację w ramach rozwoju obszarów wiejskich dwa tysiące czternaście 

– dwadzieścia, z zakresu tematycznego „rozwój ogólnodostępnej i niekomercyjnej infrastruktury 

turystycznej lub rekreacyjnej lub kulturalnej”. W zakresie bieżącego utrzymania dróg wykonano 

następujące prace, zlecono wykonanie naprawy drogi w miejscowości Królowe Stojło, ulicy 

Wrzosowej oraz wjazdu na parking przy Urzędzie Gminy Gródek poprzez podsypanie kruszywem 

naturalnym. Zlecono wykonanie przywrócenia pasa drogowego w miejscowości Słuczanka. Zakres 

prac obejmował wytyczenie geodezyjne pasa drogowego, wykarczowanie drzew, usunięcie korzeni 

i usypanie kruszywem naturalnym. Ponadto wydałem dwie decyzje w sprawie uzgodnienia 

lokalizacji zjazdu z drogi gminnej. W ramach bieżącej działalności Urzędu Gminy w zakresie 

planowania i zagospodarowania przestrzennego wydano siedem decyzji o warunkach zabudowy 
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oraz jedną decyzję o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. Wydano sześć decyzji 

zatwierdzających podział nieruchomości. W zakresie ochrony przyrody wpłynęło czternaście 

zgłoszeń zamiaru usunięcia drzew na nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych na cel 

niezwiązany z prowadzeniem działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu przez pracownika 

procedury, w tym dokonaniu oględzin, Wójt jako organ uprawniony na podstawie Ustawy o ochronie 

przyrody do jedenastu zgłoszeń nie wniósł sprzeciwu, trzy postępowania są w toku. Wydano jedna 

decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach stwierdzającą brak potrzeby przeprowadzenia oceny 

oddziaływania na środowisko przedsięwzięcia polegającego na budowie i remoncie urządzeń małej 

retencji, przepustów, spiętrzeniem, piętrzeniu poniżej jednego metra na działkach o numerach 

ewidencyjnych, położonych w obrębie ewidencyjnym Gródek, gmina Gródek. W dniu czternastego 

czerwca zawarto umowę notarialną... sprzedaży nieruchomości gruntowych i niezabudowanych 

położonych w obrębie trzy, Borki, gmina Gródek, oznaczonych numerami 243/3, za kwotę 

trzydzieści trzy tysiące oraz numerem geodezyjnym 243/4, za kwotę dwadzieścia dwa tysiące netto. 

Trzydziestego czerwca mija termin składania deklaracji o źródłach ciepła i źródłach spalania paliw 

do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków przez właścicieli oraz zarządców budynków. 

Deklarację można złożyć przez Internet, logując się na rządowej stronie www.gunb.gov.pl, za 

pomocą profilu zaufanego lub e-dowodu lub w Urzędzie Gminy Gródek poprzez wypełnienie 

odpowiedniego wniosku, który należy wysłać pocztą lub złożyć osobiście w siedzibie Urzędu. W 

przypadku problemów z wypełnieniem deklaracji pomocą służy Referat Planowania Przestrzennego, 

Ochrony Środowiska, Rolnictwa Urzędu Gminy Gródek. 

[00:25:20] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Dwudziestego siódmego maja przy zalewie w 

Zarzeczanach odbyła się siedemnasta spartakiada samorządowa powiatu białostockiego. Gmina 

Gródek była, przypomnę, mistrzem spartakiady szesnastej, w Supraślu, w związku z tym zostaliśmy 

wytypowani do współorganizacji tegorocznej spartakiady przez starostę. I zarząd powiatu, 

organizatorami byli starostwo powiatowe, Urząd Gminy i Gminne Centrum Kultury w Gródku. W 

spartakiadzie wzięło udział dziesięć drużyn reprezentujących gminy Choroszcz, Gródek, Michałowo, 

Supraśl, Dobrzyniewo Duże, Tykocin, Wasilków, Zabłudów, Zawady oraz starostwo powiatowe w 

Białymstoku. W sumie około dwieście pięćdziesiąt osób. Przez sześć godzin przedstawiciele 

dziewięciu gmin rywalizowali w wielu konkurencjach. I tutaj przeważnie Gródek był w tych od jeden 

do trzy na podium, ale takie najbardziej... takie zaciekawiające jest to, że od wielu lat, jeżeli chodzi 

o starcie tytanów, czy kobiet czy mężczyzn, to zajmujemy albo pierwsze albo drugie miejsce. W tym 

przypadku kobiety zajęły pierwsze miejsce, a mężczyźni zajęli drugie miejsce. Chciałbym bardzo 

podziękować wszystkim, którzy przyczynili się do tego, do organizacji tego wydarzenia, bo byli to i 

pracownicy Gminnego Centrum Kultury, Urzędu Gminy. Ale oczywiście tym wszystkim, którzy brali 

udział w spartakiadzie jako, jako... zawodnicy, tak? Radnym. Pracownikom jednostek 

organizacyjnych. Pracownikom Urzędu Gminy. Wszystkim, wszystkim, którzy brali udział, przy 

organizacji i przy... udział w konkurencjach. Ponadto w omawianym okresie uczestniczyłem w 

uroczystym podpisaniu umowy w Urzędzie Marszałkowskim województwa podlaskiego w ramach 

http://www.gunb.gov.pl/
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Programu Odnowy Wsi Województwa Podlaskiego „Kreatywna Wieś”. To tam, gdzie właśnie 

umowa dotyczyła podpisania umowy na modernizację, na... tak jakby nie modernizację, tylko... 

zagospodarowanie świetlicy w Podozieranach. W uroczystym rozdaniu czeków podczas drugiej 

edycji Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych w starostwie 

powiatowym w Białymstoku, tak jak Państwu wiadomo, otrzymaliśmy nie tylko informację, ale i 

promesę o tym, że sześć milionów, tam czterysta, nie pamiętam, z groszami, otrzymaliśmy na 

rozbudowę, przebudowę Urzędu Gminy Gródek. W uroczystym nadaniu tytułu doktora honoris 

causa Uniwersytetu w Białymstoku przyznanego profesorowi, doktorowi habilitowanemu Leonowi 

Tarasewiczowi. Tu nie trzeba nikomu chyba przybliżać. Bardzo świetne wydarzenie. W jubileuszu 

setnych urodzin mieszkanki naszej gminy. W Dniach Gródka. I bardzo dziękuję za wysłuchanie. 

Jeżeli są pytania to bardzo proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie sprawozdania 

z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Czy są pytania odnośnie przedstawionego 

sprawozdania? Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Ja mam pytanie panie 

Wójcie, była mowa o doprowadzeniu ogrzewania w świetlicy w remizie w Podozieranach. Z tego co 

mi wiadomo, tam nie ma doprowadzonej wody. Czy jest możliwość właśnie istnienia takiego 

ogrzewania bez wody? Czy to będzie w jakiś inny sposób zrobione? Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy w Podozieranach nie ma doprowadzanej wody jako 

wodociągu. No może pani Kierownik, rzeczywiście, przepraszam, nie zauważyłem. Która 

wyjaśniała... 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: No akurat tu... no wody nie ma, tak, dlatego będzie tam po 

prostu mieszanina glikolu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Odpowiedź. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są jeszcze pytania odnośnie przedstawionego 

sprawozdania? Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte do wiadomości. Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia 

czwartego punktu dzisiejszych obrad – rozpatrzenie raportu o stanie gminy Gródek w roku dwa 

tysiące dwadzieścia jeden i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum 

zaufania. Zgodnie z artykułem 28AA Ustawy o samorządzie gminnym, Wójt Gminy Gródek 

przekazał Radzie Gminy do rozpatrzenia raport o stanie gminy Gródek w roku dwa tysiące 

dwudziestym pierwszym. Tekst raportu został Państwu przekazany w dniu trzydziestego maja, a 

ponadto został opublikowany na stronie internetowej gminy Gródek wraz z informacją o możliwości 

udziału mieszkańców gminy w dzisiejszej debacie nad raportem. Osoba zamierzająca zabrać głos 

w debacie zobowiązana była do dnia dwudziestego trzeciego czerwca tego roku złożyć do 

Przewodniczącego Rady Gminy pisemne zgłoszenie udziału w debacie, poparte podpisami co 

najmniej dwudziestu osób. Informuję, że w ustalonym terminie nie otrzymałem tego typu zgłoszeń. 

W związku z tym w dzisiejszej debacie nad raportem wezmą udział jedynie Radni. Po zakończeniu 
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debaty przeprowadzone zostanie głosowanie nad udzieleniem Wójtowi wotum zaufania. Proponuję, 

aby pan Wójt przed rozpoczęciem debaty przedstawił najistotniejsze kwestie przedstawionego w 

raporcie. Proszę bardzo, panie Wójcie. 

[00:31:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, w dniu 

trzydziestego maja bieżącego roku, zgodnie z postanowieniami Ustawy o samorządzie gminnym, 

przekazałem Państwu raport o stanie gminy Gródek za rok dwutysięczny dwudziesty pierwszy, 

stanowiący podsumowanie działań podjętych w ubiegłym roku. I zakładam, że szanowni Państwo z 

tym raportem zapoznaliście się. Natomiast pozwolę, zgodnie z wnioskiem pana Przewodniczącego, 

w telegraficznym skrócie przedstawić podstawowe informacje zawarte w tym raporcie. I tak jak to, 

można powiedzieć, w pierwszym tym wersie chciałbym przedstawić, że na dzień trzydziestego 

pierwszego grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden w gminie Gródek na stale zameldowanych było 

pięć tysięcy sześćdziesiąt dziewięć osób. I w ciągu... To oznacza, że w ciągu pięciu lat liczba 

mieszkańców gminy zameldowanych na stałe zmniejszyła się o sto dziewięćdziesiąt dwie osoby, to 

jest o ponad trzy i pół procenta w stosunku stanu na dzień trzydziestego pierwszego grudnia dwa 

tysiące siedemnaście. Głównymi problemami, z jakimi borykają się zarówno mieszkańcy, jak i 

władze gminy to na pewno zmniejszająca się liczba mieszkańców gminy; nadal utrzymujące się 

bezrobocie na poziomie około siedem – osiem procent, w wieku produkcyjnym; powolny wzrost 

liczby mikroprzedsiębiorstw stworzonych przez osoby fizyczne; nadal nie wystarczająca 

infrastruktura techniczna, drogowa, wodnokanalizacyjna, bo co roku, jak to się mówi, dokładamy tę 

cegiełkę, ale jeszcze brakuje do tego, żeby określić, że jest to bardzo dobry stan; wykluczenie 

komunikacyjne wielu miejscowości, chociaż staramy się jak najbardziej, jak najszerzej, żeby te... i 

przy dofinansowaniu z różnych źródeł, żeby te autobusy kursowały; duży odsetek korzystających z 

różnych form pomocy społecznej; niski udział w budżecie gminy dochodów własnych, z tytułu opłat 

i podatków lokalnych oraz gospodarowania mieniem komunalnym. Wzrastające koszty 

funkcjonowania gminnych placówek oświatowych powoduje konieczność wydatkowania 

dodatkowych środków własnych z budżetu gminy. Niestety już tak się składa, że ta cyferka wynosi 

ponad trzy i pół miliona. W ubiegłym roku dochody gminy wyniosły trzydzieści dwa tysiące 

osiemset... Miliony, przepraszam, osiemset siedem tysięcy pięćset dwadzieścia trzy złote. 

Natomiast wydatki osiągnęły poziom trzydziestu milionów sto trzydzieści dziewięć siedemset 

dziewięćdziesiąt pięć złotych. I tu oznacza, w tym przypadku, że postaraliśmy się o to, żeby nasze 

dochody wzrosły, w porównaniu do planowanych o około pięć procent, natomiast wydatki były 

mniejsze o około sześć procent. To oznacza, że pomimo problemów, które występowały, w 

ubiegłym roku staraliśmy się, żeby w sposób płynny, realizując, zadbać też o, tak zwane, wskaźniki 

oszczędnościowe, tam, gdzie było można. Na inwestycję wydatkowaliśmy łącznie około czterech 

milionów złotych. Z tych takich ważniejszych inwestycji, które miały miejsce w dwa tysiące 

dwudziestym pierwszym roku to przebudowa ulicy Błotnej w Gródku. W lutym bieżącego roku 

oddano do użytku kładkę na rzece Supraśl. Całkowity koszt realizacji – milion sto sześćdziesiąt 

jeden tysięcy osiemset dwanaście złotych, w tym pięćset pięć tysięcy dziewięćset sześćdziesiąt 
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sześć stanowiły środki uzyskane z Rządowego Funduszu Dróg, sto dwadzieścia tysięcy dwieście 

dziewięćdziesiąt złotych jedenaście groszy pozyskane z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych. Na realizację tego zadania gmina wydatkowała pięćset trzydzieści pięć tysięcy pięćset 

pięćdziesiąt pięć złotych środków własnych. 

[00:35:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Wykonano pierwszy etap remontu sali gimnastycznej 

w Szkole Podstawowej w Gródku, w ramach którego, między innymi, wykonano podłogę sportową, 

wymieniono posadzki, balustrady na galerii, wymieniono instalację elektryczną, centralnego 

ogrzewania. Całkowity koszt realizacji inwestycji wyniósł osiemset osiemdziesiąt dwa tysiące 

siedemset dwadzieścia trzy złote, w tym czterysta tysięcy złotych stanowiły środki uzyskane z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych i trzysta tysięcy pochodziło z budżetu województwa 

podlaskiego. Na realizację tego zadania wydatkowała gmina sto osiemdziesiąt dwa tysiące 

siedemset dwadzieścia trzy złote pięćdziesiąt dziewięć groszy. W dwutysięcznym dwudziestym 

drugim roku, tak jak Państwu już wiadomo, realizowany będzie drugi etap remontu sali 

gimnastycznej. W szczególności z programu, który tak jak wiadomo też Państwu, otrzymaliśmy 

nagrodę, pierwsze miejsce, w ramach programu „Rosnąca odporność”. I tutaj między innymi te 

środki, część tych środków trafi na te pozostałe elementy modernizacji tej sali gimnastycznej. W 

dwutysięcznym... Jeżeli chodzi o mienie komunalne to w dwutysięcznym dwudziestym pierwszym 

roku zasoby gminy Gródek... zbyto hektar, tysiąc dziewięćset, sto dziewięćdziesiąt cztery hektara i 

jeden lokal mieszkalny, uzyskując z tego tytułu dwieście dwadzieścia dwa tysiące złotych jako do 

budżetu gminy. Według stanu na dzień trzydziestego pierwszego grudnia dwa tysiące dwadzieścia 

jeden w zasobie gminy pozostają czterysta sześćdziesiąt trzy działki o łącznej powierzchni dwieście 

dwadzieścia jeden hektarów i wartości księgowej ponad milion czterysta tysięcy złotych. Ponadto 

gmina dysponuje pięćdziesięcioma siedmioma mieszkaniami komunalnymi oraz siedmioma 

lokalami socjalnymi. Jest również właścicielem dwudziestu pięciu budynków, w którym mieszczą 

się między innymi gminne jednostki organizacyjne, ale także świetlice wiejskie. Jeżeli chodzi o 

infrastrukturę techniczną i społeczną to w czternastu miejscowościach mamy zbiorczą sieć 

wodociągową, której łączna długość wynosi pięćdziesiąt siedem, prawie pięćdziesiąt osiem 

kilometrów. Z sieci korzysta ponad siedemdziesiąt procent mieszkańców na stałe zameldowanych 

w gminie. Natomiast z sieci kanalizacyjnej, której łączna długość w pięciu miejscowościach wynosi 

dwadzieścia siedem, ponad dwadzieścia siedem kilometrów korzysta ponad pięćdziesiąt trzy 

procent stałych mieszkańców naszej gminy. W dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku 

przebudowano, tak jak już mówiłem, ulicę Błotną oraz przekazano powiatowi, w ramach realizacji 

wspólnej, przez powiat białostocki, inwestycji polegającej na przebudowie drogi ulica Polna w 

Gródku wraz ze skrzyżowaniami, przekazano też tysiąc sto osiemnaście złotych... milion sto 

osiemnaście złotych dotacji celowej na przebudowę tej ulicy Polnej oraz na sporządzenie 

aktualizacji dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej w Wiejkach. W ubiegłym roku 

w ramach przeciwdziałania wykluczeniu komunikacyjnego mieszkańców miejscowości położonych 

na wschód od Gródka, przy udziale środków z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, 
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sfinansowano w dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku utrzymanie dwóch linii 

komunikacyjnych na trasie Chomontowce – Bobrowniki – Skroblaki – Grzybowce – Waliły-Stacja – 

Gródek. Ponadto w okresie lipiec – sierpień oraz listopad – grudzień realizowane były przewozy na 

trasie Gródek – szkoła – Bielewicze – Mieleszki – Kolonia-Mieleszki – Wiejki – Podozierany – Zubry 

– Zielona – Wierobie – Gródek – szkoła. Ponadto w lutym dwa tysiące dwadzieścia jeden zawarto 

umowę z PKS Nova, umowę, na podstawie której uruchomione zostały dwa kursy autobusowe na 

trasie Gródek – Białystok, Białystok – Gródek. W wyniku pozyskania dodatkowych środków z 

Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych od września uruchomione zostały dodatkowe kursy 

na trasie Gródek – Białystok i Białystok – Gródek. Roczny koszt utrzymania wyżej wymienionych 

linii wyniósł dwieście sześćdziesiąt jeden tysięcy osiemdziesiąt złotych. Z tym, że ponad 

siedemdziesiąt sześć, ponad siedemdziesiąt sześć tysięcy tej kwoty to jest dwieście tysięcy zostało 

sfinansowane ze środków Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, a pozostała część, czyli 

około sześćdziesięciu dwóch tysięcy złotych ze środków własnych gminy. I tu szanowni Państwo w 

tej chwili dzięki temu, że mamy możliwość korzystać i korzystamy z tego, z tych środków Funduszu 

Rozwoju Przewozów Autobusowych kursują, można powiedzieć, prawie wszystkie kursy. Może nie 

wszystkie, ale te, które kursowały ostatnio, przywrócono do normy, bo tak jak wiemy, były problemy 

z tym wcześniej i mieliśmy problemy z dojazdem do pracy, do szkoły. Teraz staramy się to 

niwelować poprzez uzyskiwanie środków z różnych źródeł, w tym... Tak jak wiadomo, jak widać z 

własnych też gminy. Oświata i kultura, w ubiegłym roku w związku z pandemią zarówno uczniowie, 

jak i nauczyciele stanęli przed bardzo trudnym zadaniem. Przez część roku zajęcia prowadzone 

były w sposób zdalny lub hybrydowy. W dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku nowelizacją 

zadań z zakresu oświaty i wychowania wydatkowano ogółem osiem milionów trzysta dwanaście 

tysięcy czterysta sześćdziesiąt pięć złotych. W tym między innymi siedemset osiemdziesiąt trzy 

tysiące dwieście dwanaście złotych na prowadzenie niepublicznej szkoły podstawowej w Załukach. 

Ubiegłoroczna subwencja oświatowa z różnego rodzaju dotacjami na realizację zadań oświatowych 

pozwoliła na sfinansowanie tylko pięćdziesięciu ośmiu procent wydatków bieżących. 

[00:40:53] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W związku z czym gmina zmuszona była wydatkować 

na oświatę ze środków własnych około trzech i pół miliona złotych. W ubiegłym roku w związku z 

pandemią również GCK oraz biblioteka zmuszone były prowadzić działalność statutową z 

zachowaniem reżimu sanitarnego i w lipcu dwa tysiące dwadzieścia jeden, można powiedzieć, po 

rocznej przerwie spowodowanej COVID zorganizowana została pierwsza impreza pod nazwą 

Dwudziesty Pierwszy Międzynarodowy Festiwal Siabrouskaja Biasieda. W dwutysięcznym 

dwudziestym pierwszym roku w związku z trudną sytuacją na granicy polsko-białoruskiej GCK 

zainicjowało zbiórkę darów. Zgromadzone dary były przekazywane między innymi placówkom 

straży granicznej w Bobrownikach, Narwece, Kuźnicy, Krynkach, (nieczytelne) [00:41:38], 

Michałowie oraz do ośrodka uchodźców w Białymstoku. Natomiast w sierpniu dwa tysiące 

dwadzieścia jeden GCK z gminnym koordynatorem do spraw szczepień przystąpiło do organizacji 

plenerowych punktów szczepień do końca dwutysięcznego dwudziestego... grudnia 
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dwutysięcznego pierwszego roku mieszkańcy gminy mieli możliwość ośmiokrotnie skorzystać z 

możliwości szczepienia w tego rodzaju punktach. Łącznie skorzystało z tej oferty dwieście 

osiemdziesiąt czterech mieszańców. Należy w tym miejscu wspomnieć, że osoby zainteresowane, 

będące w podeszłym wieku oraz z niepełnosprawnościami były dowożone do punktu szczepień 

właśnie transportem zorganizowanym przez gminę, przez Wójta. Według danych Ministerstwa 

Zdrowia w gminie Gródek do dwudziestego siódmego stycznia dwa tysiące dwadzieścia dwa 

dwoma dawkami zaszczepiono prawie pięćdziesiąt trzy procent mieszkańców. Tym samym gmina 

Gródek została w powiecie białostockim laureatem konkursu „Rosnąca odporność”, o czym 

mówiłem wcześniej, otrzymując z tego tytułu nagrodę pieniężną w wysokości milion złotych. I tutaj 

za każdym razem to powtarzam, chciałbym podziękować zarówno koordynatorowi do spraw 

szczepień, który był wyznaczony z ramienia gminy oraz tutaj Gminnemu Centrum Kultury za te 

działania, które dały możliwość ułatwienia przeprowadzenia tej akcji. Przedsiębiorcy i bezrobocie, 

to tutaj chciałbym tylko w skrócie powiedzieć, że w bazie na dzień trzydziestego pierwszego grudnia 

dwa tysiące dwadzieścia jeden, w bazie internetowej REGON zarejestrowanych było czterysta 

trzydzieści podmiotów gospodarki narodowej, działających na terenie gminy Gródek, w tym 

dwanaście podmiotów sektora publicznego oraz czterysta osiemnaście podmiotów sektora 

prywatnego, w tym trzysta trzydzieści trzy osoby fizyczne prowadzące działalność gospodarczą. 

Według stanu na dzień trzydziestego pierwszego grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden w 

Powiatowym Urzędzie Pracy zarejestrowanych było dwieście trzydzieści sześć bezrobotnych z 

terenu gminy Gródek, sto czterdzieści czterech mężczyzn i dziewięćdziesiąt dwie kobiety, co 

stanowi 8,31 procenta ogółu mieszkańców w wieku produkcyjnym, z czego sto sześćdziesiąt dwie 

osoby, to jest sześćdziesiąt osiem, przecinek, sześćdziesiąt cztery osoby to długotrwale bezrobotne. 

Bezrobotni, których dochód netto nie przekraczał ustalonego na rok dwa tysiące dwudziesty 

pierwszy kryterium dochodowego mogli ubiegać się o świadczenia w ramach pomocy społecznej. 

Jeżeli chodzi o pomoc społeczną oraz wsparcie rodziny to w ubiegłym roku GOPS z różnego rodzaju 

pomocą i wsparciem w ramach pomocy społecznej, to jest dziesięć, przecinek, dwadzieścia dwa 

mieszkańców gminy, w osobach to pięćset dwadzieścia cztery osoby, dwieście sześćdziesiąt rodzin, 

zazwyczaj konieczność udzielenia pomocy rodzinie wynikała jednocześnie z kilku powodów, na 

przykład bezrobocia, ubóstwa czy też niepełnosprawności i długotrwałej lub ciężkiej choroby. 

Pomoc ta udzielana była zarówno w formie świadczeń pieniężnych, zasiłki stałe, okresowe i celowe, 

jak i świadczeń niepieniężnych, na przykład zapewnienia posiłku. Na świadczenia pieniężne 

wydatkowano ogółem sześćset dziewięćdziesiąt trzy tysiące złotych, w tym na zasiłki stałe dla 

czterdziestu siedmiu osób – dwieście sześćdziesiąt dziewięć tysięcy, na zasiłki okresowe dla stu 

trzydziestu pięciu rodzin – trzysta siedemdziesiąt cztery tysiące i na zasiłki celowe dla stu 

dwudziestu trzech rodzin – czterdzieści dziewięć tysięcy sześćset osiemnaście. 

[00:45:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku w 

ramach świadczeń niepieniężnych GOPS w porozumieniu z dyrektorami placówek oświatowych na 

terenie gminy realizował gminny program osłonowy w zakresie dożywiania, posiłek w szkole i w 
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domu. W programie objętych było trzysta siedem osób. Wydatkując na ten cel ogółem sto 

pięćdziesiąt jeden tysięcy dziewięćset osiemdziesiąt cztery złote, w tym sto dwadzieścia jeden 

tysięcy pięćset osiemdziesiąt siedem stanowiła dotacja z budżetu państwa. GOPS w ubiegłym roku 

poza prowadzeniem spraw z zakresu pomocy społecznej realizował również zadania wynikające, 

między innymi, z Ustawy o świadczeniach rodzinnych, na podstawie których wypłacane były, 

między innymi, zasiłki rodzinne, dodatki do tych zasiłków, jednorazowe zapomogi, z tytułu urodzenia 

dziecka, świadczenia rodzicielskie, opiekuńcze. Z Ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci, 

na podstawie której wypłacano 500+. Z rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie szczegółów 

warunków realizacji rządowego programu „Dobry start”, na podstawie którego wypłacono 300+. 

Jeżeli chodzi o... Ustawę o dochodach mieszkaniowych, na podstawie której wypłacane były dodatki 

mieszkaniowe i energetyczne, Ustawa o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, na podstawie 

której były wypłacane świadczenia z funduszu alimentacyjnego i z Ustawy o ustaleniu i wypłacie 

zasiłku dla opiekuna. Szanowni Państwo, w raporcie przedstawione zostały szczegółowe dane 

dotyczące świadczeń udzielonych w dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku w związku z 

nowelizacją zadań wynikających z cytowanych tutaj aktów prawnych. Gmina w miarę potrzeb oraz 

możliwości finansowych tworzyła i rozwijała system opieki nad dzieckiem, między innymi poprzez 

zapewnienie rodzinom, rodzinie przeżywającej trudności, wsparcie asystenta rodziny. W 

dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku wsparciem asystenta objętych było siedem rodzin, 

dwadzieścioro dzieci. Dopełnieniem Gminnego Programu Wspierania Rodziny są działania 

podejmowane również przez, w ramach Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Sprawozdanie z realizacji tego 

programu zostanie przedstawione Państwu też na dzisiejszej sesji. Środki przeznaczone w 

ubiegłorocznym budżecie na realizację zadań w ramach programu współpracy gminy Gródek z 

organizacjami pozarządowymi zostały wykorzystane w całości. Szczegółowe dane na temat, na ten 

temat zostały przedstawionego w raporcie, podobnie jak w informacji o sposobie wykonania 

osiemdziesięciu trzech uchwał podjętych przez Radę Gminy Gródek w dwutysięcznym dwudziestym 

pierwszym roku. Kończąc, nie wiem, czy tutaj może przydługi ten wstęp do dzisiejszej rozmowy, 

chcę powiedzieć, że mam nadzieję, że w jego wyniku tutaj... po zapoznaniu się z tym raportem oraz 

po dyskusji będziemy mogli odpowiedzieć na szereg pytań i myślę, że będziemy... że taka realizacja 

da nam możliwość odpowiedzieć obiektywnie o trudnościach, jak robić, co robić, żeby żyło się lepiej, 

abyśmy byli dumni, że jesteśmy mieszkańcami gminy Gródek. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za omówienie najistotniejszych 

kwestii z raportu o stanie gminy w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w debacie na temat raportu? Nie widzę. Przystępujemy zatem do 

głosowania nad udzieleniem wotum zaufania Wójtowi. Przypominam, że zgodnie z artykułem 28AA, 

ustęp dziewiąty Ustawy o samorządzie gminnym uchwałę o udzieleniu Wójtowi wotum zaufania 

Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy, to 

znaczy, że za udzieleniem wotum zaufania musi się opowiedzieć co najmniej ośmiu Radnych. 

Niepodjęcie uchwały o udzielenie wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o 

nieudzielenie wotum zaufania. Odczytam obecnie projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 
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Gminy Gródek wotum zaufania. Uchwała numer 37/22 Rada Gminy Gródek z dnia dwudziestego 

czwartego czerwca dwa tysiące dwudziestego drugiego roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Gródek wotum zaufania. Na podstawie artykułu 28AA, ustęp dziewiąty Ustawy z dnia ósmego 

marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie gminnym, dziennik ustaw z dwa 

tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja pięćset pięćdziesiąt dziewięć, pięćset osiemdziesiąt 

trzy, tysiąc pięć i tysiąc siedemdziesiąt dziewięć, uchwala się co następuje, paragraf pierwszy, Rada 

Gminy Gródek po zapoznaniu się z raportem o stanie gminy Gródek w roku dwa tysiące 

dwudziestym pierwszym roku udziela Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania, paragraf drugi, 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

[00:50:30] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto jest za? Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za projektem uchwały opowiedziało się 

dziewięciu Radnych, głosów przeciw nie było, trzech Radnych wstrzymało się od głosowania. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania została 

podjęta. Przystępujemy do rozpatrzenia punktu piątek dzisiejszych obrad, to jest rozpatrzenie 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa 

tysiące dwudziesty pierwszy rok i informację o stanie mienia gminy Gródek oraz przestawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Jednocześnie 

informuję, że sprawozdania te zostały przekazane w ustawowym terminie, zarówno Radnym jak i 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. Proszę pana Wójta lub wskazaną... Pani Skarbnik? 

O omówienie przedłożonych sprawozdań, proszę bardzo. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Na podstawie artykułu dwieście siedemdziesiąt, ustęp cztery 

Ustawy o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i 

zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu w terminie do trzydziestego czerwca roku następującego po roku budżetowym. 

Natomiast z paragrafu dwudziestego ósmego, ustęp jeden Rozporządzenia Ministra Rozwoju i 

Finansów w sprawie rachunkowości oraz planów kont dla budżetu państwa, budżetów jednostek 

samorządu terytorialnego, jednostek budżetowych, samorządowych zakładów budżetowych, 

państwowych funduszy celowych oraz państwowych jednostek budżetowych mających siedzibę 

poza granicami Rzeczypospolitej Polskiej wynika, że sprawozdanie finansowej jednostki samorządu 

terytorialnego składa się z bilansu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, łącznego 

bilansu, łącznego rachunku zysków i strat, łącznego zestawienia zmian w funduszu, informację 

dodatkowej obejmującej dane wynikające z informacji dodatkowych samorządowych jednostek 

budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych. Wobec powyższego sprawozdanie 

finansowego gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok sporządzone zostało na 
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podstawie jednostkowych sprawozdań finansowanych za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok, 

naszych jednostek, to jest Komunalnego Zakładu Budżetowego, Urzędu Gminy, Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, Publicznego Przedszkola w Gródku, Szkoły Podstawowej, a także na 

podstawie bilansu jednostki samorządu terytorialnego, czyli na podstawie organu gminy Gródek. 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu pierwszego czerwca dwa tysiące dwudziestego drugiego 

rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej 

Komisji Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia komunalnego i wydała 

pozytywną opinię o sprawozdaniu finansowym gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy 

rok. Sprawozdanie finansowe Wójt Gminy Gródek przedłożył Radnym w formie zarządzenia, numer 

287/22 z dnia dwudziestego maja. Natomiast sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Gródek za 

dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok w formie zarządzenia numer dwieście siedemdziesiąt z 

trzydziestego marca dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Również zostało Państwu Radnym, 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz zostało zamieszczone na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z wykonania budżetu składa się ono z przestawienia 

tabelarycznego, wykonania planu dochodów, planu wydatków oraz obszernej części opisowej 

sprawozdania. Ponadto w tym sprawozdaniu ujmuje się również wykonanie planu finansowego 

instytucji kultury, czyli Biblioteki Publicznej i Gminnego Centrum Kultury w Gródku. Załącznikiem 

również do tego sprawozdania jest informacja o stanie mienia komunalnego. Jeżeli chodzi o 

podstawowe dane ujęte w sprawozdaniu budżetowym są one... wynikają one z ksiąg rachunkowych, 

tak jak powiedziałam, zamieszcza się tam objaśnienia dotyczące realizacji zaplanowanych zadań 

inwestycyjnych, dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów, a informacja o stanie mienia 

komunalnego zgodna jest ze stanem faktycznym i ona również zawiera w sobie informacje Urzędu, 

jak i podległych jednostek. Budżet gminy Gródek, po uwzględnieniu dokonanych zmian w ciągu 

roku, przewidywał dochody na poziomie trzydziestu jeden milionów dwustu trzydziestu czterech 

tysięcy dwunasty złotych sześćdziesięciu dwóch groszy, a dochody wykonano w kwocie trzydziestu 

dwóch milionów ośmiuset siedmiu tysięcy pięćset dwudziestu dwóch złotych dziewięćdziesięciu 

trzech groszy. Plan wydatków przewidywał kwotę trzydzieści dwa miliony dwieście dziesięć tysięcy 

dwieście trzydzieści trzy złote sześćdziesiąt dwa grosze, a wykonano trzydzieści milionów sto 

trzydzieści dziewięć tysięcy siedemset pięćdziesiąt dziewięć złotych trzydzieści osiem groszy. Tutaj 

jeżeli chodzi, tak jak już wcześniej pan Wójt mówił o raporcie, wykonano nadwyżkę operacyjną, czyli 

różnicę między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi. Deficyt, mimo planowanego na 

poziomie dziewięćset siedemdziesięciu sześciu tysięcy dwustu dwudziestu jeden złotych, nie został 

wykonany. Budżet zamknął się nadwyżką w wysokości dwóch milionów sześćset sześćdziesięciu 

siedmiu tysięcy siedemset dwudziestu siedmiu złotych pięćdziesięciu pięciu groszy. Rozchody 

realizowane były zgodnie z planem, czyli spłaciliśmy sześćset piętnaście tysięcy rat kredytów i 

wykupiliśmy obligacje wyemitowane w dwa tysiące trzynastym roku. Zadłużenie gminy na koniec 

dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku wyniosło dziewięć milionów osiemset sześćdziesiąt 

sześć tysięcy sześćset czterdzieści dwa złote. Na koniec roku dwa tysiące dwudziestego 

pierwszego nie posiadaliśmy zobowiązań z udzielonych poręczeń i gwarancji, ani zobowiązań 

wymagalnych. W dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku nie korzystano z kredytów rachunku 
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bieżącym na pokrycie przejściowego deficytu oraz nie zaciągnęło nowych zobowiązań. Jak co roku 

Wójt Gminy Gródek oraz pracownicy Urzędu, jednostek podejmowali czynności w celu 

pozyskiwania dofinansowań ze źródeł zewnętrznych w celu realizacji zadań własnych gminy oraz 

czyniono starania, by zminimalizować kwotę zaległych należności. Regionalna Izba Obrachunkowa 

w Białymstoku Uchwałą z dnia siódmego kwietnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku w 

sprawie... wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję pani Skarbnik za omówienie sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące 

dwudziesty pierwszy rok. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? W omawianym punkcie. Wysoka 

Rado, odczytam teraz uchwałę składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Uchwała numer RIO2-00321-

79/2022 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia siódmego 

kwietnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Gródek sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty 

pierwszy rok. Na podstawie artykułu trzynastego, punkt piąty oraz artykułu dziewiętnastego, ustęp 

drugi Ustawy z dnia siódmego października tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego drugiego roku 

o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, tekst jednolity, dziennik ustaw z dwa tysiące 

dziewiętnastego roku, pozycja dwa tysiące sto trzydzieści siedem ze zmianami oraz Zarządzenia 

numer 1/14 z dnia pierwszego kwietnia dwa tysiące czternastego roku Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyznaczenia składów orzekających i ich 

przewodniczących działających w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku i 

zespołach zamiejscowych w Łomży i Suwałkach. Skład orzekający w osobach, przewodniczący 

Katarzyna Gawrońska, członek kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowe w Białymstoku, 

członkowie Agnieszka Garasimiuk, członek kolegium RIO w Białymstoku, Agnieszka Garasimiuk, 

Paweł Gałko, członek kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwala, co 

następuje, opiniuje pozytywnie przedłożone przez Wójta Gminy Gródek sprawozdanie z wykonania 

budżetu za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. 

[01:00:18] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Uzasadnienie, opinia powyższa została 

wydana na podstawie przeprowadzonej analizy sprawozdań z wykonania budżetu za dwa tysiące 

dwudziesty pierwszy rok. Sprawozdanie RB27S z wykonania planu dochodów budżetowych, 

sprawozdanie RB28S z wykonania planu wydatków budżetowych, sprawozdanie RBNDS o 

nadwyżce, deficycie, sprawozdania RBST o stanie środków na rachunkach bankowych, jednostki 

samorządu terytorialnego, sprawozdanie RBN o stanie należności oraz wybranych aktów 

finansowych, aktywów finansowych, przepraszam, sprawozdanie RBZ o stanie zobowiązań według 

tytułów dłużnych oraz poręczeń i gwarancji, sprawozdanie RBUZ uzupełniającego o stanie 

zobowiązań według tytułów dłużnych, sprawozdanie RBPDP z wykonania dochodów podatkowych, 
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sprawozdanie RB30S z wykonania planów finansowych samorządowych zakładów budżetowych 

oraz opisowego sprawozdania z wykonania budżetu sporządzonego przez Wójta, a także informacji 

o stanie mienia komunalnego gminy za rok dwa tysiące dwudziesty pierwszy. Od niniejszej uchwały 

służy prawo wniesienia odwołania do kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

ulica Branickiego trzynaście, w terminie czternastu dni od dnia doręczenia niniejszej uchwały. 

Podpisała przewodnicząca składu orzekającego, Katarzyna Gawrońska. Poddaję pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwa tysiące 

dwudziesty pierwszy rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa 

tysiące dwudziesty pierwszy rok. Tekst projektu Państwo Radni otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem 

na dzisiejszą sesję. Przystępujemy do głosowania. Czy jest potrzeba odczytania projektu? Nie. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem 

uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok została podjęta 

jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia szóstego punktu dzisiejszego 

porządku obrad, w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za dwa tysiące 

dwudziesty pierwszy rok. Zgodnie z artykułem dwieście siedemdziesiąt jeden, ustęp jeden Ustawy 

o finansach publicznych Rada Gminy podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium po zapoznaniu 

się, punkt pierwszy, ze sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

sprawozdaniem finansowym punkt drugi, punkt trzeci, informację o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego, punkt czwarty, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy, punkt piąty, stanowiskiem Komisji 

Rewizyjnej. Sprawozdanie finansowane wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok i informację o stanie mienia gminy Gródek oraz 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok zostały 

przedstawione Wysokiej Radzie w czasie rozpatrywania piątego punktu dzisiejszych... przepraszam, 

dzisiejszego porządku obrad. W związku z tym w tej chwili proszę Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gródek, pana Janusza Cimochowicza, o przedstawienie opinii Komisji 

Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok i wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gródek za dwa tysiące 

dwudziesty pierwszy rok. Proszę bardzo panie Przewodniczący. 

[01:05:03] 

- Radny Janusz Cimochowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Gródek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty 
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pierwszy rok. Działając na podstawie artykułu osiemnastego Ustawy trzeciej z dnia ósmego marca 

tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie gminnym Komisja Rewizyjna Rady 

Gminy Gródek w składzie Janusz Michał Cimochowicz Przewodniczący Komisji, Dorota Popławska 

członek Komisji, Małgorzata Popławska członek Komisji, Grzegorz Borkowski członek Komisji, 

pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok oraz 

wnosi do Rady Gminy Gródek o udzielenie panu Wiesławowi Kulesza, Wójtowi Gminy Gródek, 

absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Uzasadnienie, na posiedzeniu w dniu 

pierwszego czerwca dwa tysiące dwadzieścia dwa Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gródek po 

zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym gminy Gródek za dwa tysiące dwadzieścia jeden, 

na które składają się bilans wykonania budżetu gminy sporządzony na dzień trzydziesty pierwszy 

grudzień dwa tysiące dwadzieścia jeden, łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów 

samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego sporządzony na 

dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden, łączny rachunek zysków i strat 

obejmujący dane wynikające z rachunku zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych i 

samorządowego zakładu budżetowego sporządzony na dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa 

tysiące dwadzieścia jeden, łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające z 

zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego zakładu 

budżetowego sporządzony na dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden, 

informacja dodatkowa do sprawozdania finansowego na dwa tysiące dwadzieścia jeden oraz 

wyciąg z danych zawartych w informacji dodatkowej. Powyższe dane w formie zarządzenia numer 

287/22 Wójta Gminy Gródek z dnia dwudziestego maja dwa tysiące dwudziestego drugiego roku w 

sprawie przekazania sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwa tysiące dwadzieścia jeden, 

Radni otrzymali w dniu trzydziestego maja dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. 

Sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwadzieścia jeden wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego gminy. Powyższe dane w formie zarządzenia numer 

270/22 Wójta Gminy Gródek z dnia trzydziestego marca dwa tysiące dwadzieścia dwa w sprawie 

sporządzenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące 

dwadzieścia jeden, Radni otrzymali w dniach od trzydziestego do trzydziestego pierwszego marca 

dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Powyższy dokument został zamieszczony 

na stronie internetowej gminy Gródek. A także po dokonaniu analizy powyższych dokumentów oraz 

wysłuchaniu ustnych wyjaśnień Wójta Gminy i Skarbnika Gminy, Komisja Rewizyjna nie stwierdziła 

naruszenia dyscypliny finansów publicznych i pozytywnie ocenia wykonanie budżetu za dwa tysiące 

dwudziesty pierwszy rok. Opinia Komisji o wykonaniu budżetu stanowi załącznik do niniejszego 

wniosku. Wobec powyższego Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie panu Wiesławowi Kulesza, 

Wójtowi Gminy Gródek, absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Jednocześnie 

informuje, iż wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty 

pierwszy rok, przyjęty w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem głosów, za udzieleniem 
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absolutorium – cztery głosy, przeciwko udzielenia absolutorium – brak, wstrzymujących się – brak. 

Podpisy członków Komisji. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. 

- Radny Janusz Cimochowicz: I jeszcze odczytam, Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gródek. Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy Gródek po zapoznaniu się i rozpatrzeniu sprawozdania rocznego Wójta 

Gminy Gródek z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok wraz z 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Gródek sprawozdaniu z wykonania budżetu za dwa tysiące dwudziesty pierwszy 

rok, sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok, informacji 

o stanie mienia komunalnego gminy Gródek, na podstawie artykułu osiemnastego Ustawy trzeciej 

z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie gminnym, 

dziennik ustaw z dwudziestego drugiego roku, pozycja pięćset pięćdziesiąt dziewięć, z późniejszymi 

zmianami oraz artykułu dwieście siedemdziesiąt Ustawy trzeciej z dnia dwudziestego siódmego 

sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, dziennik ustaw z dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku, pozycja trzysta pięć, z późniejszymi zmianami, przekazuje wniosek 

w sprawie udzielenia absolutorium wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek w sprawie 

wykonania budżetu przez Wójta Gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Jednocześnie 

stwierdzam, że skład Komisji odpowiada wymogom artykułu 18A Ustawy drugiej, Ustawy o 

samorządzie gminnym. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Dziękuję. 

[01:10:42] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Wysoka Rado, odczytam teraz Uchwałę Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. 

Uchwała numer RIO2-00322-89/2022 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku z dnia drugiego czerwca dwa tysiące dwudziestego drugiego roku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Na podstawie artykułu trzynastego, punkt 

ósmy i artykułu dziewiętnastego Ustawy z dnia siódmego października tysiąc dziewięćset 

dziewięćdziesiątego drugiego roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, dziennik ustaw z dwa 

tysiące dziewiętnastego roku, pozycja dwa tysiące sto trzydzieści siedem oraz z dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku, pozycja tysiąc dziewięćset dwadzieścia siedem, artykułu 18A 

Ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie gminnym, 

dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja pięćset pięćdziesiąt dziewięć i 

pięćset osiemdziesiąt trzy oraz Zarządzenia numer 1/14 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku z dnia pierwszego kwietnia dwa tysiące czternastego roku w sprawie wyznaczenia 

składów orzekających i ich przewodniczących działających w siedzibie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku i zespołach zamiejscowych w Łomży i Suwałkach, skład orzekający 

w osobach Przewodnicząca Katarzyna Gawrońska, członek Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku, członkowie Paweł Gajko, członek kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
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Białymstoku, Marlena Stachurska-Janczyło, członek kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku postanawia stwierdzić, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek spełnia 

wymogi określone w Ustawie o samorządzie gminnym i w Ustawie o finansach publicznych, a w 

szczególności dotyczy wykonania budżetu... oparty jest na opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu. Skład Komisji w świetle oświadczenia Przewodniczącego Rady Gminy jest zgodny z 

wymogami Ustawy o samorządzie gminnym. Od niniejszej Uchwały służy prawo wniesienia 

odwołania do kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, ulica Branickiego 

trzynaście w terminie czternastu dni od daty jej otrzymania. Podpisała Przewodnicząca składu 

orzekającego, Katarzyna Gawrońska. Wysoka Rado, Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. W związku z tym, 

przystępujemy do głosowania nad udzieleniem Wójtowi absolutorium. Przypominam, że zgodnie z 

artykułem 28A, ustęp drugi Ustawy o samorządzie gminnym, uchwałę o udzielenie Wójtowi 

absolutorium Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady 

Gminy, to znaczy za udzieleniem absolutorium musi się opowiedzieć co najmniej ośmiu Radnych. 

Pani Radna gotowa już? Zaczekamy. Jest? 

[01:14:55] 

[01:16:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Odczytam obecnie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. 

Uchwała numer 37/22 Rady Gminy Gródek z dnia dwudziestego czwartego czerwca dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za dwa 

tysiące dwudziesty pierwszy rok. Na podstawie artykułu osiemnastego, ustęp drugi, punk czwarty, 

artykułu 28A, ustęp pierwszy Ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego 

roku o samorządzie gminnym, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja 

pięćset pięćdziesiąt dziewięć, pięćset osiemdziesiąt trzy, tysiąc sto pięć i tysiąc siedemdziesiąt 

dziewięć oraz artykułu dwieście siedemdziesiąt jeden, ustęp pierwszy Ustawy z dnia dwudziestego 

siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, dziennik ustaw z dwa 

tysiące dwudziestego pierwszego roku, pozycja trzysta pięć, tysiąc dwieście trzydzieści sześć, 

tysiąc pięćset trzydzieści pięć, tysiąc siedemset siedemdziesiąt trzy, tysiąc dziewięćset dwadzieścia 

siedem, tysiąc dziewięćset osiemdziesiąt jeden i dwa tysiące dwieście siedemdziesiąt, z dwa 

tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja pięćset osiemdziesiąt trzy, sześćset pięćdziesiąt pięć 

i tysiąc siedemdziesiąt dziewięć, uchwala się, co następuje, paragraf pierwszy, po zapoznaniu się 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok, ze 

sprawozdaniem finansowym gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok, wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium wraz z opinią Komisji 

o wykonaniu budżetu gminy, informacją o stanie mienia gminy, opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok oraz opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium, udziela się 
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Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok; paragraf drugi, 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Kto z Państwa Radnych jest za projektem uchwały? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie 

wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za udzieleniem Wójtowi Gminy 

Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok opowiedziało się dziesięciu Radnych, 

głosów przeciw nie było, trzech Radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy... że Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy Gródek 

za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. 

[01:19:00] 

[01:20:04] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Udzielam głosu panu Wójtowi. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pan Przewodniczący w tym roku nie udzielił Wójtowi przed 

udzieleniem absolutorium, to chociaż parę słów, jeżeli Państwo pozwolicie, zabiorę głos. Przede 

wszystkim chciałbym podziękować za udzielenie absolutorium, za udzielenie wotum zaufania i tak 

jak powtarzam się co roku, jest to taka najważniejsza sesja dla Wójta to podsumowanie działań, 

efektów na rzecz gminy przez, ja to nazywam w ten sposób, przez Radę Gminy jako organ 

stanowiący i przez Wójta jako organ wykonawczy, przy pomocy pracowników, przy pomocy 

kierowników jednostek to jest to właśnie, że podsumowanie dotyczy nas wszystkich, tak? Tak że ta 

ocena daje dają satysfakcję, że nie można tego inaczej zrozumieć, przy takich wynikach głosowania, 

że działania nasze są słuszne, a te słuszne działania to tym bardziej, ja nie będę może się rozwodził 

za mocno, ale biorąc pod uwagę warunki, w jakich pracowaliśmy i biorąc pod uwagę chociażby te, 

ten czas wirusa COVID-19, pandemii COVID-19, to szanowni Państwo, to jest jedna przyczyna. 

Druga przyczyna to to, że mogliśmy obserwować te podwyżki cen towarów, usług i gdy mieliśmy 

potrzebę ogłaszania przetargów to przeważnie przy rozstrzyganiu było to widoczne, że te ceny są 

wyższe. Musieliśmy szukać rozwiązań, środków na to, żeby, jak to się mówi, uszczelnić te braki 

finansowe na rzecz, na rzecz realizacji zadań. Tak jak wiemy takim utrudnieniem dla naszej gminy 

i potrzebą ponoszenia kosztów to również było to, że tę kolejkę, ta kolejka, która była na szosie 

krajowej sześćdziesiąt pięć, to utrudniała życie i mieszkańcom, ale także utrudniała nam potrzebę 

poprzez to, że musieliśmy tam finansować też wydatki, wydatki, wydatki ponosić, tak? Także ruch 

migracyjny, więc tak się składa, że rok dwutysięczny dwudziesty pierwszy był dla nas takim rokiem, 

który musieliśmy przeżywać takie nowe tendencje, nowe zachowania, nowe potrzeby dostosowania 

się do warunków, które zaistniały. Szanowni Państwo, chcę powiedzieć, nie wiem, czy to 

zauważyliście, powinniście zauważyć i to nie tylko Radni, ale również i Sołtysi i pracownicy, że my 

nie ograniczamy się tylko do zaplanowania budżetu. Budżet zaplanowany, realizacja jego w 

zakresie zadań bieżących i też zaplanowanych zadań inwestycyjnych, tylko staramy się tak, żeby 

przygotować sobie grunt na lata następne i w danym roku i następne poprzez pisanie wniosków, 

poprzez przygotowanie dokumentacji. Ja gdybym zabierał głos przed udzieleniem absolutorium to, 

szanowni Państwo, tego nie widać w budżecie, bo to jest porozrzucane po różnych półkach, ale jak 
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powiem Państwu, że jeżeli chodzi o ruch związany z pozyskiwanymi środkami na cele tylko 

inwestycyjne to jest dwadzieścia pozycji, dwadzieścia pozycji. To jest tyle otrzymaliśmy z różnych 

źródeł środków, z różnych programów rządowych i wojewódzkich i powiatowych. I na to, po to, żeby 

realizować w danym roku i żeby realizować sobie, te zadania planować w następnych latach, 

dlatego też w dwudziestym drugim roku mamy sporą gamę inwestycji realizowanych na podstawie 

właśnie pozyskanych środków w dwudziestym pierwszym roku. Szanowni Państwo, już taki był w 

ogóle, tak że nie mamy się czego wstydzić, jeżeli chodzi o pozyskane środki, a to wszystko jest 

związane z potrzebą, jak to się mówi, potrzebą dużej pracy, tak? Bo trzeba napisać wniosek, później 

wdrażać wniosek, realizować wniosek. To jest nie tylko radość przy napisaniu wniosku, przy 

otrzymaniu, ale później przy realizacji to trzeba nieraz, jak to się mówi, dużo napracować. Szanowni 

Państwo, chcę Państwa poinformować, że... i też na pewno Radni to widzą, że zaplanowaliśmy 

deficyt około miliona złotych, a nie tylko to, że nie braliśmy tego deficytu, ale myśmy, szanowni 

Państwo, uzyskaliśmy nadwyżkę operacyjną, czyli różnicę między dochodami bieżącymi a 

wydatkami bieżącymi w wysokości około dwa miliony sześćset sześćdziesiąt cztery złote. Dobrze 

mówię? Dwa miliony? Tak, dobrze. Tak że to jest bardzo potrzebny wynik po to, żeby pozytywnie 

odnieść się do realizacji budżetu. Bo założenia w budżecie... Budżet realizowaliśmy zgodnie z 

założeniami, ale te założenia na początku nie przewidywały takich sytuacji, że osiągniemy taki wynik, 

tak? Już nie mówiąc o wolnych środkach, gdzie to są środki, które nam zostały w budżecie tak jakby 

na bazie pozyskanej w końcówce roku i tej... Tak że wolne środki w wysokości około trzy miliony 

sześćset sześćdziesiąt cztery tysiące, tak? 

[01:25:17] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) To szanowni Państwo, w tej chwili to Radni to na 

pewno są w stanie odczytać i odczytali, skoro takie, takie zaufanie udzielono Wójtowi i sobie też, 

można powiedzieć, udzieliliśmy, bo to udzieliliście dlatego, że ja cały czas powtarzam, tak nazwano, 

że udzielenie absolutorium Wójtowi, ale pracujemy wszyscy. Dlatego w tym miejscu chciałbym 

bardzo, bardzo podziękować Radnym za zaufanie, za taki wynik, jak to się mówi, w głosowaniu i za 

taki wynik, jak to się mówi, pod względem realizacji przedsięwzięć i tych zadań, które mieliśmy do... 

w ramach tej oceny. Chciałbym podziękować kierownikom... Może tak, pracownikom Urzędu Gminy 

za pośrednictwem kierowników referatów, za to, że tak dobrze też prowadzicie w swoich komórkach, 

organizacji tej pracy. Za to, że możemy, jak to się mówi, omawiając na spotkaniach wspólnych 

oceniać pozytywne, jak to się mówi, sprawy, pomimo że nie raz nie jest tak łatwo realizować, 

realizować nasze zadania, tak jak to tutaj mówię w tej chwili, z tego miejsca. Chciałbym 

podziękować bardzo kierownikom jednostek organizacyjnych, bo Wójt realizuje zadania przy 

pomocy pracowników, kierowników jednostek organizacyjnych, gminnych, tak że chciałbym 

podziękować wam za to, że też... czyli tutaj, gdzie jesteśmy, Gminne Centrum Kultury, Biblioteka 

Publiczna... opieka społeczna, gospodarka komunalna, tak? Te wszystkie komórki realizują zadania 

gminne, które też możemy wykazywać dzisiaj jako te, które są realizowane pozytywnie. Oczywiście 

chciałbym podziękować bardzo wszystkim tutaj kierownikom jednostek poza gminnych, czyli tutaj 

służbom mundurowym. Akurat tak się składa, że i straż graniczna i policja i pan nadleśniczy jest z 
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nami. Tutaj to pod tym względem chciałbym ocenić bardzo wzorowo, dlatego że wszystkie działania, 

które realizujemy czy imprezy to tak jak mówię, nie ma problemów z tym, żeby, żeby wspólnie 

zabezpieczać te sprawy, żeby współpracować w wymaganym, jak to się mówi, zakresie. Panu 

nadleśniczemu chciałbym tutaj wyrazić wielkie podziękowanie, bo od lat, od można powiedzieć paru 

lat, od dwóch, od trzech dopiero, ale realizujemy takie fajne, wspólne sprawy związane z 

możliwością modernizacji dróg tych, jak to się mówi, służących... gminnych dróg, ale służących też 

dla lasu, tak? I w tym roku znowu planujemy po niedzieli, już jak jesteśmy po absolutorium, trochę 

będzie, jak to się mówi, lżej, więcej czasu, żeby, żeby się spotkać i podpisać stosowną umowę na 

realizację kolejnych dróg. Z tego co wiem już projekt umowy przygotowany jest. Tutaj jest z nami 

dzisiaj pan dyrektor zakładu energetycznego, też szanowni Państwo, bardzo dużo razy trzeba też 

opierać się o potrzebę wsparcia w ramach naszej tutaj komunikacji, bo często potrzebujemy różne 

decyzje na szczeblu zakładu energetycznego, teren. I tutaj, tutaj w tym względzie, ta współpraca 

odbywa się wzorowo. Jeszcze raz szanowni Państwo, bo naprawdę może za długo już tutaj 

występuję, ale chciałbym podziękować wszystkim, jeszcze raz, począwszy od Radnych, poprzez 

pracowników, poprzez kierowników jednostek. O Sołtysach przepraszam zapomniałem, dlatego że 

szanowni Państwo... Słucham? Zaraz sekundkę, do Rady Powiatu dojdziemy, może nie po kolei, 

ale haha... Chciałem podziękować bardzo Sołtysom, chociaż ten dwudziesty pierwszy rok nie dał 

nam za dużej możliwości, tak jakby, bezpośredniego uczestnictwa w sesjach wam, ale ja dochodzę 

do takiego wniosku i takiej oceny, że kto z Państwa chciał to komunikował się, żeśmy tak 

podejmowali też, staraliśmy się wyjaśniać, rozwiązywać problemy bieżące. Tu rzeczywiście tak nie 

przyzwyczajeni jesteśmy, że za często Radni powiatu są na sesji. Pan Eugeniusz Siemieniuk, 

Radny powiatu, który reprezentuje też nasz okręg. Bardzo dziękujemy za to, że wspieracie nas. Tak 

traktujemy, że to jest siłą rzeczy w sumie, ale z drugiej strony że wspieracie nas w tych planowanych 

inwestycjach przez powiat, że staracie się wnioskować z własnej inicjatywy też o to, żeby pewne 

rzeczy, które zależy nam bardzo jako gminie, bo tak jak wiemy, drogi powiatowe w gminach są 

najważniejsze. Czasami są takie gminy, które traktują, niech powiat zajmuje się swoimi, swoimi 

drogami, tak? Ale tak się składa, że ta współpraca polegająca na partycypacji w kosztach prze 

powiat i gminę, zadań tych dróg powiatowych na terenie gminy odgrywa swoją rolę i tak na dobrą 

sprawę to, co teraz mamy zaplanowane w najbliższej przyszłości, ja myślę, że też da możliwość, 

żeby, żeby stało się faktem jeszcze w tej kadencji, tak, parę spraw mamy do osiągnięcia. Tak że 

bardzo dziękuję tutaj panu Radnemu. No jestem szczęśliwy, ale to jest taki moment, że to jest takie, 

mówię, emocje swoje robią i jak to się mówi chęć radości, okazania radości to... jak ja to często 

powtarzam nastąpi... na pewno już jest wewnątrz, ale z zewnątrz później. Dziękuję bardzo, 

wszystkiego najlepszego. 

[01:31:03] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ogłaszam dziesięciominutowa przerwę. 

[01:31:05] 

PRZERWA 
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[01:50:37] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Wysoka Rado, szanowni Państwo, na prośbę tu... 

Państwa Radnych, Sołtysów, przybył do nas pan Pruszyński Adam, dyrektor PGE Białystok teren i 

witamy serdecznie pana, że pan znalazł czas na to, żeby się z nami spotkać i poproszę... udzielam 

panu głosu. 

- Adam Pruszyński: Dziękuję bardzo, dziękuję za zaproszenie. I... Prezentuję, reprezentuję rejon 

energetyczny Białystok teren PGE Dystrybucja, oddział Białystok. To jest spółka zajmująca się 

dystrybucją energii elektrycznej. I tu też chciałem słowa podziękowania dla pana Wójta, bo 

dotychczasowa współpraca jest wręcz, bym powiedział, wzorowa. Dziękuję za zrozumienie naszych 

problemów, naszych potrzeb i współpracę w zakresie dostawy energii elektrycznej i rozwoju tej sieci 

elektroenergetycznej, bo... no bez współpracy z samorządami niestety nie uda nam się tej 

infrastruktury poprawić. Tu właśnie na prośbę pana Wójta przyjechałem, żeby powiedzieć trochę o 

czekających nas planach, o też realizacji obecnych tutaj zadań, które w tej chwili robimy. No i też 

ewentualnie odpowiedzieć na Państwa pytania, problemy, bolączki, jakie Państwa dotykają. Jeśli 

Państwo pozwolą to ja usiądę i trochę szczegółów powiem na temat planów, jakie tutaj mamy na 

terenie właśnie gminy Gródek. Plany są, nie ukrywam, szerokie. Obecne dwa lata, które minęły no 

niestety wstrzymały nas, nasze tutaj zamierzenia w zakresie modernizacji, przebudowy sieci 

elektroenergetycznej. Wiadomo, problemy i z pandemią, z COVID-19, i obecnie też problemy z tą 

sytuacją na Wschodzie, no spowodowały, że te inwestycje zostały mocno spowolnione, wręcz 

wstrzymane. Ale, jak to mówią, światełko w tunelu pojawiło się. Pojawiły się znaczne fundusze w 

tej chwili. Nie ukrywam, że już wcześniej przygotowywaliśmy się do takiego programu kablowania 

linii napowietrznych. Zostało zrealizowanych bardzo dużo projektów, założeń, które 

przygotowaliśmy już we wcześniejszych latach. No i teraz pojawiła się duża nadzieja, że te 

zamierzenia nasze będą realizowane. No bo wiadomo, jak zawsze wszystko wiąże się też z 

pieniędzmi, z funduszami, z budżetem. Ja tu może przytoczę kilka... naście nawet zadań, które 

planujemy w tym i w przyszłym roku. Ja będę mówił hasłowo o miejscowościach, ale to będzie 

dotyczyło oczywiście szerszego zakresu, bo te sieci są u nas rozległe. U Państwa szczególnie 

właśnie te sieci są i długie, ale też tereny atrakcyjne turystycznie, ale wiadomo, no też są bardzo 

trudne w utrzymaniu tej sieci elektroenergetycznej. I to będą dotyczyły właśnie miejscowości, ale 

też okolicznych miejscowości, które wymienię tutaj... tych zadań, które nas, jako energetykę, w tym 

i w przyszłym roku czekają. Tak że to nie należy się przywiązywać do nazwy miejscowości, tylko to 

w szerszym kontekście patrzeć, też i sąsiednie to miejscowości, bo u nas po prostu nazywają się te 

linie energetyczne poprzez pewne nazwy, są charakteryzowane, ale to dotyczy oczywiście też i 

innych... miejscowości w okolicy tej nazwy, które wymienię. I tak w tym roku mamy już przygotowane 

czy wręcz w trakcie przetargów i wyłaniania wykonawców trzy zadania. One dotyczą przede 

wszystkim miejscowości Podozierany, to jest w kierunku Michałowa. I to jest właśnie, to jest... takie 

trzy zadania, które dotyczą... Bo to są etapowane, tak jakby trzy odcinki tej sieci są przewidziane 

do modernizacji. 

[01:55:13] 
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- Adam Pruszyński: (kontynuując) Przepraszam, do skablowania, bo mamy właśnie taki program 

skablowania oraz dwa zadania w zakresie modernizacji. To będzie dotyczyło linii średnich napięć i 

niskich napięć i to jest miejscowość Przechody. Nie wiem, czy taka miejscowość tutaj jest w gminie. 

Tak? To właśnie tej miejscowości będzie dotyczyło to zadanie modernizacyjne oraz też 

miejscowości Grzybowce, Zubki. To nie wiem, też chyba, tak, obejmuje? Tak że te dwa zadania są 

też związane z modernizacją tych sieci, czyli to będzie dotyczyło i średniego i niskiego napięcia. No 

i nie ukrywam, bardzo, bardzo duża ilość zadań na przyszły rok jest przygotowana. No mówię, tak 

jak już powiedziałem, są zaplanowane... duży budżet i duża ilość zadań. Tak że wymienię, mówię, 

tak jak już powiedziałem, to będzie raczej hasłowo wręcz, ale można sobie wyobrazić, jak duże te, 

te plany mamy. Tak że będzie to dotyczyło już w przyszłym roku... Przetargi się pojawią, od razu 

powiem, w tym, ale realizacja jest planowana na przyszły rok. To jest miejscowość Mostowlany. 

Chyba Narowki, Nareki mam. Narejki, przepraszam, Narejki, źle mi tutaj napisano. Narejki. Gobiaty. 

Wierobie. Bobrowniki to dalsza część, bo część została zmodernizowana. Wiejki. Słuszcza? To 

Michałowo, no to... bo tak mówię, bo to taki ciąg od Michałowa właśnie i tu w tym kierunku będą te 

linie, i też od Gródka tutaj będą te linie modernizowane. I tak jak wspomniałem, dalsza część też 

Podozieran właśnie będzie modernizowana. Tak że mówię, to jest tak hasłowo, ale od razu powiem 

Państwu, że na ten i na przyszły rok mamy dwadzieścia dwa zadania w zakresie modernizacji... 

kablowania sieci napowietrznej i w tym roku dwa tematy w zakresie modernizacji sieci średniego i 

niskiego napięcia. Tak że plany mamy... no obszerne, wręcz bym powiedział. Nie mieliśmy jeszcze 

nigdy takiej ilości zadań przygotowanych do realizacji. Oby tylko te pieniądze, które zostały 

zaplanowane były oraz no też wykonawcy się pojawili, bo nie ukrywamy, że zaczynają być w tym 

też problemy. No i z materiałami, tak jak Państwo tutaj też już wcześniej, i pan Wójt zaznaczył, że 

też są no w pewien sposób problemy i ceny wzrastają. Ale ja jestem akurat w tej chwili świeżo po 

spotkaniu w poniedziałek i we wtorek z zarządem, bo mieliśmy właśnie tutaj na naszym terenie, 

zarząd gościliśmy i już obiecano, że te środki się powinny pojawić i... No i mam nadzieję, że ruszymy, 

jak to mówią, z kopyta, tak? Jeszcze tylko wspomnę, że spora część zadań nowelizacyjnych na 

terenie samego Gródka udało się zrealizować, jak to mówią, rzutem na taśmę. Przed tą pandemią, 

przed tymi problemami, które się pojawiły, tak że tutaj, tutaj to... no znacznie się powinno było 

poprawić to zasilanie i też oczywiście planujemy dalszą część. I no mam nadzieję, że, nie wiem, za 

dwa, trzy lata ta jakość dostarczanej energii powinna no w znaczący sposób poprawić się. No i tyle 

miałbym do powiedzenia, tak że jeszcze raz dziękuję panu Wójtowi za możliwość przekazania 

Państwu tych informacji. No i za tą dotychczasową, bardzo dobrą współpracę, tak że naprawdę 

chciałbym jeszcze raz powiedzieć, bo różnie to niestety z tymi, z tą współpracą, z samorządami 

bywa, ale naprawdę tutaj, wręcz bym powiedział, że udaje nam się dużo spraw załatwić. Dziękuję. 

Tak, oczywiście, ja jestem gotów na pytania. Bardzo proszę, jeśli będę w stanie odpowiedzieć to 

postaram się od razu. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu dyrektorowi za przedstawienie, jakie 

inwestycje będą przeprowadzone w tym roku i w roku następnym. Proszę bardzo, pan Grzegorz 

Borkowski, widziałem, że ma chęć zabrać głos. 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Mam chęć. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, panie 

dyrektorze. Akurat mieszkam na tym terenie, który pan wymienił, jeżeli chodzi o inwestycje 

przyszłoroczne, czyli Narejki, Bobrowniki, Mostowlany. Cieszę się bardzo. Niestety trochę muszę 

ponarzekać na jakość świadczonych przez Państwa usług, bo ja rozumiem, orkan, który się 

przetoczy, za chwilę nie ma światła, ale to wystarczy lekki zefirek i tego światła nie ma. A już 

dodzwonienie się na infolinię graniczy wręcz z cudem. Ja wiem, że tną Państwu koszty i gdzieś to 

tam się w Lublinie mieści, ta cała centrala, która przyjmuje coś tam. To ja bym proponował może do 

(nieczytelne) [02:00:11], łatwiej będzie. Naprawdę. A już wysłuchanie komunikatu, że oczekiwanie 

na zgłoszenie usterki powyżej godziny, no to już taka jest lekka przesada. To szybko, powodzenia. 

I można tak czekać godzinę, a za chwilę stacje bazowe nie chodzą, bo prądu nie ma i sobie można 

zgłaszać tę usterkę, więc wie pan. Ja wiem, że na drugim końcu jesteśmy my jako odbiorcy, a 

Państwo są monopolistą, bo niestety drugiej sieci przesyłowej nie ma, więc możemy sobie 

ponarzekać, a Państwo i tak mają dobre samopoczucie. To taka kwestia mojej uwagi, dziękuję. 

[02:00:43] 

- Adam Pruszyński: Ale jeśli mogę o pytanie haha... 

- Radny Grzegorz Borkowski: No mam nadzieję, że tego typu chociażby ze zgłaszaniem usterki, że 

to zostanie usprawnione, bo czekanie ponad godzinę to jest lekka przesada. 

- Adam Pruszyński: Nie no ja oczywiście to rozumiem. Nie ukrywam, że takie informacje do nas 

napływają. Tak jak pan wspomniał, ta obsługa no niestety albo stety no, w pewien sposób jest poza, 

poza... nami tutaj w Białymstoku. Ona rzeczywiście jest wyłączona jakby ze struktur naszej spółki. 

No nie mieści się w Lublinie, ale to już jest mniej ważne. Rzeczywiście jest pewien problem z 

dodzwonieniem się, szczególnie właśnie w sytuacjach kryzysowych, awaryjnych. I rzeczywiście 

takie sygnały do nas spływają, my to zgłaszamy. Jednocześnie ja w pewien sposób też rozumiem... 

Może źle powiedziałem, wiem, skąd to się bierze, może w ten sposób to powiem. Bo to centrum 

obsługi, telefonicznej obsługuje, no praktycznie, połowę kraju, bo spółka PGE Dystrybucja obsługuje, 

obsługuje no praktycznie teren Polski na wschód od Wisły. Oprócz samej Warszawy. No i bywa tak, 

że rzeczywiście te awarie dotykają różnych regionów Polski i ta, to centrum po prostu nie jest w 

stanie obsłużyć wszystkich telefonów. No wiadomo, praktycznie wszyscy mają teraz po telefonie, 

nawet dwa. No wiadomo, odbiorcy są zniecierpliwieni, dzwonią i to ja rozumiem. I mówię, tutaj ja 

nie usprawiedliwiam się, tylko... No chciałbym też w pewien sposób wytłumaczyć, skąd się to może 

brać, bo te sygnały rzeczywiście do nas dopływają i powiem szczerze, ja sam kiedyś próbowałem 

się dodzwonić i oczywiście bez szans. Znaczy oczywiście, może źle powiedziałem, ale podczas 

awarii. Ale są to czasami tysiące, tysiące telefonów. I my to zgłaszaliśmy, że ten problem 

rzeczywiście występuje. I podczas takich awarii masowych, nie tylko obejmujących nasz region, ten 

problem rzeczywiście jest bardzo dotkliwy. Tutaj w tej chwili weszła też aplikacja taka umożliwiająca 

zgłaszanie, a również jakichś informacji uzyskanie. Może ona jest za mało rozpropagowana i też 

powiem szczerze, sam ją wgrałem i próbowałem używać. Może ona nie jest jeszcze doskonała, ale 

mam nadzieję, że ona z czasem będzie, będzie lepsza i no umożliwi też jakby no przynajmniej, 

jeżeli nie będzie możliwości dodzwonienia to zgłoszenia się właśnie poprzez tę aplikację i coś się 
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dowiedzenia, co się dzieje z tym zasilaniem. Rzeczywiście, nie ukrywam, jest to trudny temat i 

problematyczny. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Pani dyrektorze, rzeczywiście, no ok, fajnie. Tylko jeżeli dzwonimy na 

tę infolinię. Tam za chwilę jest komunikat, które są miejscowości pozbawione prądu ze względu na 

usterkę masową, tak? Ale często gęsto jest tak, że te miejscowości, w których nie ma prądu, nie 

ma, więc no też jest tutaj problem, tak? Z przepływem chyba u Państwa informacji. Nie wiem, jak to 

Państwo mają zorganizowane, czy jest to jakoś sekcjonowane, że tu i tu nie prądu, tak, i dyspozytor 

wie, tak, gdzie jest usterka. 

- Adam Pruszyński: Nie, nie nie, nie nie, na szczęście aż tak rozdrobnione czy nie wiem, czy tak 

podzielona spółka nie jest. Jeszcze może na sam koniec jeszcze wrócę, żeby może też pewne 

rzeczy tu może przypomnieć albo może niektórym też poinformować, uświadomić pewne rzeczy. 

Jeśli chodzi o... Wyrwałem się z kontekstu... Chodziło, że, że... że miejscowości nie mają, tak. Ja 

powiem tak, celem pewnego zrozumienia, bo to jest tego rodzaju system, że my oczywiście widzimy, 

gdzie są wyłączone, u nas to są stacje, tak, bo dana miejscowość może mieć kilka stacji i u nas to 

jest jakby liczone stacjami. I nie ukrywam, że sytuacja jest często bardzo dynamiczna i zmienna. 

Szczególnie no na początku tych awarii. No jeśli przejdzie, nie wiem, huragan, tak, jakaś awaria 

powstanie, próbujemy no za wszelką cenę no załączyć czy zasilić jak najwięcej tych stacji, 

miejscowości. Często są próby nieudane albo udane i po jakimś czasie znowu następuje awaria. 

Tak jak mieliśmy to dwa lata temu. Dobrze mówię? Jak była zima, tak? Było tak, że pracownicy szli 

po pas śniegu, bo nawet dojechać nie można było, naprawili, zdjęli, nie wiem, połamane słupy, 

wymieniono, naprawiono przewody. Za, nie wiem, za godzinę, za dwie drzewo spadło i na nowo. 

Albo po jednym dniu, tak? No wtedy to rzeczywiście to były sytuacje wręcz no bardzo trudne. I bywa 

tak, że po prostu jest tak, że... dana miejscowość ma napięcie, tak, czyli dostarczamy tę energię. 

Inna nie ma. I to się po prostu w system wstukuje. No tak to wygląda, tak z naszej strony. Zostaje 

jakby ta informacja wtedy uwidoczniona dla Państwa. A za pół godziny się okazuje, że jest inaczej, 

albo jest odwrotnie albo już ona jest... I ona w systemie jest po prostu dalej jeszcze... jakby z pół 

godziny czy godzinę... jaka sytuacja była wcześniej. No niestety. I dana miejscowość, mimo że linia 

została wyłączona, tak, czyli no brak zasilania jest, a jeszcze w komunikacie, jakby, nie jest ujęte. 

No to odświeżanie rzeczywiście czasami bywa, szczególnie podczas tych licznych awarii, bardzo 

utrudnione. No bo to, mówię, to trzeba systematycznie i systemowo wgrywać. Nie ma w tej chwili 

takiego interfejsu, żeby z automatu to pokazywało. Zresztą nawet automat by nie zdążył, bo, mówię, 

są takie sytuacje, że w przeciągu, nie wiem, kilku, kilkunastu minut wyłącza się kilkanaście 

miejscowości. Nie wiem, za pół godziny udaje się zasilić połowę albo trzy czwarte tych miejscowości, 

no bo pogotowie zajechało, wystarczyło, że naprawiło jedną rzecz. Ale bywa tak, że kilkanaście 

rzeczy, a wręcz się powtarzają niektóre, niestety, któreś awarie, tak że to jest... no niestety trudna, 

trudna sprawa, żeby idealnie powiadomić odbiorców, gdzie tego napięcia nie ma. Kiedy dokładnie 

ono się pojawi z powrotem. Jeśli już jest, nie wiem, zlokalizowane to uszkodzenie, gdzie wiemy, jaki 

to jest zakres naprawy, tak, wtedy możemy już konkretnie powiedzieć, jakie są plany, jakie są 

możliwości przywrócenia tych dostaw energii. 
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[02:07:47] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję, panie Przewodniczący, szanowni Państwo, panie dyrektorze. Sprawa 

dotyczy fotowoltaiki. Jest temat. Coraz więcej fotowoltaiki, jest problem z nadmiarem energii na 

poszczególnych ulicach. Czy załóżmy są planowane przez pańską spółkę jakieś takie, tak zwane, 

magazyny energii? 

- Adam Pruszyński: Dziękuję za to pytanie, bo powiem szczerze, chciałem ten temat poruszyć. 

Pierwsza sprawa, rzeczywiście potwierdzam, że w tej chwili w związku z tym no masowym 

rozwojem fotowoltaiki, zaczynają się pojawiać problemy. Z jednej strony bardzo fajnie, że udaje się 

tę, to pozyskanie tej energii dzielonej, no może ja nie będę tutaj na ten temat się rozwodził, czy ona 

jest dzielona, ale no jest ta energia. I są programy. Jest dofinansowanie. I no dla niektórych 

odbiorców to jest bardzo, bardzo dobra sprawa. A odnośnie problemów, rzeczywiście one się w tej 

chwili dosyć mocno zaczynają pojawiać, bo ilość tej instalacji fotowoltaicznych no jest znaczna. I no 

sieć nasza, no nie ukrywam, nie jest przygotowana do takiej ilości odbierania tej energii, która jest 

produkowana u prywa... o indywidualnych odbiorców, no też i u firm, bo też nie ukrywamy, że w tej 

chwili się mocno też rozwija ta fotowoltaika wytwórcza, tak powiedziałbym. Bo u indywidualnych 

odbiorców to jest konsumencka, czyli intencja była taka, żeby prywatny odbiorca sam tę energię 

zużywał. Na własne potrzeby. Tak że nawet jeśli ktoś do końca nie wie, jak to jest zbilansowane, bo 

w ogóle od pierwszego kwietnia zmieniły się zasady rozliczania. Do trzydziestego marca było tak, 

że to net-billing, tak, czyli było to... bilansowane. Ilość pobieranej energii i odejmowane ilość energii 

oddawanej. O dziwo, może nie wszyscy wiedzą, jeśli była większość ilość oddawanej to ta ilość 

powyżej stu procent nikt nie płacił za nią, tak że tutaj też niektórzy może nie wiedzą, na tym nikt nie 

zarabiał. W tej chwili jest inne rozliczenie i to są rozliczenia ilościowe i wartościowe. Na razie to 

jest... w dłuższym czasie rozliczane. I tak jak powiedziałem, pierwotnym zamierzeniem i taką główną 

intencją było, żeby ta energia, która jest produkowana u prywatnych odbiorców, czyli konsumentów, 

była na bieżąco zużywana. No tak wiadomo nie jest, bo w większości, wiadomo, w południe tak i 

godziny przedpołudniowe, popołudniowe, wtedy jest produkcja największa, no a większość z nas 

pracuje i no tej energii nie zużywa na własne potrzeby. No i tu się pojawiają te problemy. Ta sieć 

nie jest przystosowana. Kiedyś była przystosowana, żeby to w jednym kierunku czy odbiorów, to 

nie były jednakowe odbiory, teraz praktycznie w jednym momencie wszyscy produkują tę energię. I 

to jest jedna rzecz. 

[02:11:12] 

- Adam Pruszyński: (kontynuując) I rzeczywiście tu jest ten problem. W tej chwili tu trwają u nas i 

dyskusje też i prace, jak te problemy rozwiązać. Nie ukrywam, że jest to trudny temat. Oczywiście 

najłatwiej i najprościej by było to wszystko, całą sieć zmodernizować. Powiększyć przekroje, 

transformatory... Mówię, technicznie to jest możliwe, ale kwestia czasu oraz no bardzo dużych 

pieniędzy, bo to naprawdę już by się wiązało z olbrzymimi pieniędzmi, no też by obciążyła odbiorców, 

czyli Państwa wszystkich, nas wszystkich, by to obciążyło. Nie mówiąc już w tej chwili o cenie energii 
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związanej z wytwarzaniem tego prądu. I rzeczywiście pomysłem bardzo dobrym są magazyny 

energii, ale my jako dystrybucja, jako firma zajmująca się tylko stricte dystrybucją energii 

elektrycznej nie możemy budować magazynów energii. O dziwo, bo nawet ja takie... tutaj w zeszłym 

roku były właśnie pomysły, bo już się pierwsze problemy pojawiły, żeby właśnie, żebyśmy budowali 

te magazyny, które by mogły nawet gdzieś w danym miejscu magazynować tę energię, a wieczorem, 

tak jak przyjedziemy z pracy, tę energię oddawać. Nie. No niestety my jako firma dystrybucyjna 

okazuje się, że Urząd Regulacji Energetyki potwierdził, nie możemy się tym zajmować, bo to jest 

de facto wytwarzanie energii elektrycznej albo odsprzedaż energii elektrycznej. Tak jak tutaj już 

wspomniałem o tych spółkach, tak, pani tutaj mówiła, że jest sporo spółek, to generalnie tak można 

powiedzieć, że są dwie spółki PGE. No może trzy takie, takie... jakby decydujące o tej energii 

elektrycznej, czyli my jako dystrybutorzy, czyli dostarczanie, zajmujemy się dostarczaniem tej 

energii elektrycznej. Jest PGE Obrót, który handluje tą energią, czyli kupuje ten towar, no energia 

jest towarem. Kupuje ten towar no i odsprzedaje odbiorcy końcowemu. No i jest też jeszcze PGE 

Górnictwo i Energetyka Konwencjonalna, tak się ładnie nazywa. No to to jest ta spółka, która się 

zajmuje wytwarzaniem tej energii elektrycznej. To tak można w skrócie oczywiście, bo jeszcze inne 

są podmioty, które, które działają w ramach tego... naszej, naszej firmy PGE, czyli Polska Grupa 

Energetyczna, ale to jakby są trzy takie główne działalności, które są związane z tą energią. Tak że 

tak magazyny są rozwiązaniem. Resztą tak jak teraz wszedł chyba „Mój Prąd 4”. W nim właśnie 

jakby jest dofinansowanie właśnie w kierunku bardziej na właśnie te magazyny energii. Tu trzeba 

by doczytać, może to nie jest do końca, bo akurat tym ja się... trochę mniej zajmuję, tymi 

dofinansowaniami, ale wiem, że właśnie na magazyny energii tam jest chyba, przeznaczone są 

dodatkowe środki. I nawet chyba odbiorcy, którzy posiadają tą fotowoltaikę też chyba mogą, mogą 

te magazyny... dofinansowanie albo zainstalować albo dofinansowanie na to zainstalowanie 

otrzymać. Oczywiście, mówię, problemy szybko nie znikną. My oczywiście odbieramy te informacje, 

reklamacje od odbiorców o tym nieprawidłowym poziomie napięć, ale jeszcze jedna rzecz, też 

chciałbym zwrócić na to uwagę, że różne te instalacje są. Różne urządzenia. Tam są inwertery, 

takie urządzenia, które z prądu stałego zmieniają na prąd zmienny. I często to są no urządzenia 

słabej jakości lub instalatorzy też czasami są... no nie powiem, że nie fachowcami albo może mniej, 

mniej przykładają wagi do pewnych rzeczy. 

[02:15:09] 

- Adam Pruszyński: (kontynuując) Tam jest możliwość regulacji. Odpowiednio nastawione inwertery, 

oczywiście właśnie jeśli mają taką możliwość, bo to się okazuje, że niektóre nie mają, ale powinny 

mieć, bo zgodnie z certyfikacjami, deklaracjami te wszystkie inwertery powinny mieć możliwość 

regulacji. Tam jest... Może już tak bardziej technicznie powiem, moc bierna i indukcyjna i tą mocą 

bierną można regulować. Jeśli następuje zwiększenie poziomu napięcia, jest tam możliwość 

obniżenia produkcji tej energii, ale nie całkowite wyłączanie albo podbijanie bardzo mocne napięcia. 

Bo... tak już może technicznie tu mówię, ale, ale na to też bym prosił zwrócić uwagę, że tych 

instalatorów, którzy tym się zajmują, żeby dopilnować i w pierwszej kolejności zgłaszać do nich 

reklamację. Oczywiście do nas również, bo mówię, my podejmujemy działania, jest możliwość też 
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zmian napięcia na transformatorach. Robimy w tej chwili próby zmiany poziomu napięcia na średnim 

napięciu, a nawet na wysokim. Tak że no tu też z naszej strony działania trwają. Jeśli te się problemy 

pojawiają to oczywiście prosimy zgłaszać, ale również zwrócić uwagę dla tych instalatorów, którzy 

się tym zajmowali. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko chciałem... Halo. Chciałem przypomnieć, że akurat tak się 

składa, że nasza gmina realizuje taki duży projekt, który mówi o tym, że instalujemy fotowoltaikę na 

budynkach użyteczności publicznych wraz z tymi magazynami. Tak że dobra, dobry kierunek. Ja 

mam takie pytanko, może to pytanko bardzo proste, ale spotykam się, że mieszkańcy takich 

kolonijnych zabudowań, jakieś pojedyncze domostwa, zgłaszają po jakimś czasie dopiero, że przez 

tydzień czy przez dwa czy przez trzy nie mają prądu. A chodzi o to, że gdy pytam się, czy było 

zgłaszane to mówią, że nie było zgłaszane, bo nie miałem jak zgłosić. Pytanie moje brzmi, czy jest 

jakaś identyfikacja tego problemu ze strony tutaj waszego tutaj, waszego zakładu, takich sytuacji? 

To są, mówię, pojedyncze domostwa. 

- Adam Pruszyński: Tak, zdarzyło mi się kilka razy... spotkać z taką sytuacją. Znaczy się uzyskać 

informacje. Proszę Państwa, w tej chwili niestety większość naszych systemów, no nie ma 

możliwości indywidualnej identyfikacji braku napięcia u odbiorcy. My mamy taką informację, jeśli 

odbiorca zgłosi do nas i przekaże taką informację, że brak jest zasilania. I dopiero w tym momencie 

możemy zareagować. Mamy oczywiście w tej chwili sporo liczników już zainstalowanych z tak 

zwanym zdalnym odczytem, gdzie no oczywiście jeśli się nie odczytuje to może świadczyć o tym, 

że jest brak napięcia. Znaczy świadczy o tym, że jest brak napięcia, ale nie do końca też zawsze 

wiemy, czy to jest po stronie odbiorcy czy po stronie naszej, ten brak zasilanie. Tak że no niestety 

jeszcze nie mamy takiej technologii i takiej techniki, żeby każdego indywidualnie odbiorcę 

zlokalizować, że nie ma tam zasilania. Tak że prośba... żeby przekazać taką informację, żeby 

zgłaszano do nas takie problemy. Ja wiem, że podczas awarii, tak, masowych tak jak już tutaj było 

wspomniane, to jest duży problem z dodzwonieniem się na tę infolinię dziewięć dziewięć jeden, ale 

mówię jeszcze raz, że jest taka aplikacja. Prosiłbym, jeśli taka możliwość jest, sobie wgrać. Ona 

mówię, na razie może nie jest na jakąś tam super hiper... tą aplikacją czy programem, ale ona się 

rozwija, no myślę, że się poprawi. Mówię, w ostateczności można również zadzwonić albo... a 

przede wszystkim chyba wysłać maila na adres czy to PGE Dystrybucja oddział Białystok czy 

również na tutaj rejonowy mail, to jest sekretariatre6.ob@pgedystrybucja.pl. Zresztą na stronie 

internetowej jest. Tak że prośba, żeby jednak przekazać. No nie mamy jeszcze tej takiej technologii, 

żeby każdego indywidualnie zlokalizować. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Działa? Dziękuję. Panie Przewodniczący, panie dyrektorze. Ja w sprawie... 

Widzi pan, co się dzieje z tej strony dystrybucji i z terenu, jakie są kolejki do rejestracji. Ja postałem 

w takiej kolejce nie raz i u pana w terenie również, rejestrując, jak macie te kolejki po prostu 

zlikwidować. Czy nie można tego uściślić w formie elektronicznej? Tych zgłoszeń. Tam naprawdę 

mailto:sekretariatre6.ob@pgedystrybucja.pl
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jest kupa ludzi, stoi się. Mało tego jeszcze, trzeba wiedzieć, w której kolejce się ustawić, czy na 

miasto czy na teren, o, to jest bardzo ważne. Bo jak się pomylisz to już jest koniec, a kolejki są 

gigantyczne. Dziękuję. 

[02:20:10] 

- Adam Pruszyński: Dziękuję. Rzeczywiście szczególnie w okresie pandemii no ten system 

przyjmowania odbiorców, klientów w sumie, bo nie tylko odbiorców, no był mocno utrudniony. Był 

w sumie... tylko indywidualne wejścia odbiorców i te kolejki się mocno spiętrzały. No oczywiście to 

też było związane z pandemią. W tej chwili powiem w ten sposób, rzeczywiście w dalszym ciągu... 

już tutaj się otworzyliśmy, tak że jest biuro otwarte, można śmiało przyjechać i być obsłużonym 

bezpośrednio. Rzeczywiście kolejki są w dalszym ciągu duże. Co prawda, w tej chwili, trzech 

pracowników obsługuje prawie non stop odbiorców i bywa różnie. No bywa tak, że kolejka jest 

prawie, że „na podwórko”, w cudzysłowie, a bywa tak, że no jest jedna, dwie osoby. Ja przyjmuję tę 

uwagę, że rzeczywiście można by było troszkę poprawić, szczególnie ze względu na organizację, 

czy to jest Białystok teren czy Białystok miasto. Tak, tutaj to w takim razie... Ja już to sam 

zauważyłem, że czasami jest tak, że ciężko do rozróżnienia, chociaż w tej chwili trwają pracę, żeby, 

żeby no też pracownicy Białystok miasto, bo tak może tutaj nie dla wszystkich to wiadomo, są tak 

rozdzielone rejony, żeby również obsługiwali odbiorców z innego rejonu, bo sprawy są bardzo 

podobne. To nie ma jakiegoś zróżnicowania, czy to będzie miasto Białystok czy nie wiem, miasto 

Łomża czy Gródek, tak, czy Michałowo. No bo to tak naprawdę te sprawy są bardzo podobne. I 

rzeczywiście odnośnie możliwości tych... składania czy wniosków czy zgłaszania spraw 

elektronicznie, tak, w tej chwili tutaj właśnie również potwierdzam po spotkaniu z zarządem, w tej 

chwili jest taki uruchomiony program, który no ma doprowadzić do tego, żeby gro spraw można było 

załatwić elektronicznie. Mamy już dwudziesty pierwszy wiek i rzeczywiście, jeśli prąd tylko będzie, 

tak, no bo jednak Internet i łączność działa dzięki prądowi, no żeby większość spraw jednak 

zgłaszać poprzez, no jakieś aplikacje, programy, czyli zdalnie. Tak, tak potwierdzam, że działamy 

w tym kierunku. Ale to też dziękuję za tę uwagę i spróbujemy przynajmniej też to ukolejkowanie, 

żeby było lepsze oznaczenie. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Dziękuję panie Przewodniczący. Panie dyrektorze, chciałabym się spytać, 

kiedy planowana jest modernizacja linii średniego napięcia w Gródku z tej strony od zalewu, tam, 

gdzie ulica Agrestowa. Dziękuję bardzo. 

- Adam Pruszyński: Dziękuję. Tak jak na wstępie wspomniałem, udało się rzutem na taśmę, że tak 

no powiem, przed pandemią zakończyć część modernizacji w linii w Gródku. I nie ukrywam mamy, 

mamy w tej chwili założenie i plany dalszej modernizacji. Ale niestety to nie jest ani ten ani przyszły 

rok. Nie chciałbym... Tu w tej chwili nie określę, czy to będzie dwa tysiące dwudziesty czwarty czy 

dwudziesty piąty, no musiałbym sprawdzić. Ja może tak się umówię, że do pana Wójta najwyżej 

przekażę taką informację, żeby wiedział, na kiedy planujemy dalszą modernizację w Gródku, bo no 

nie ukrywam, że tak to, ten teren, to dotyczy. Ja bym chciał jak najszybciej oczywiście, bo mi też 
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zależy na tym, żeby, żeby to doprowadzić. Ja tylko jeszcze powiem, że naprawdę sporo rzeczy 

udało się załatwić w ostatnich latach. To też właśnie też dzięki panu Wójtowi, bo i rozdzielnię w 

Gródku i zasilanie z Michałowa udało się skablować. To właśnie część Gródka. I mówię, mam 

nadzieję, że też uda się pozostałe te linie napowietrzne... No bo chodzi przede wszystkim o 

skablowanie, czyli poprawienie zasilania, żeby te drzewa, tak ładne zresztą, w takiej dużej ilości, 

tak ładnych okolicach, żeby jednak nie powodowały nam dużych problemów. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie dyrektorze. Mam kilka pytań, 

ale jak pan powiedział o aplikacji to miesiąc temu próbowałam ją ogarnąć i niestety. I tak, jak nie 

ma prądu to nie ma zasięgu i nie ma też Internetu, więc aplikacja w żaden sposób nie zadziała, bo 

w momencie, gdy prądu nie ma to po prostu automatycznie stacje bazowe przychodzą... No to pan 

wie, tak, na wstrzymanie, więc w ogóle nie ma niczego. Ja jestem z Załuk i jestem blondynką i 

chciałam zapytać tak. Rozumiem, że jak te wszystkie końcówki na Wiejkach, Grzybowcach i tak 

dalej, później Gródek i potem dopiero w Załukach będzie modernizacja, tak? Bo Załuki są między 

Gródkiem a Białymstokiem. 

[02:25:37] 

- Adam Pruszyński: No ciężko mi odpowiedzieć tak, na tak zadane pytanie, czy Załuki są 

przewidziane do modernizacji. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko powiedziałbym, że Załuki są obok Przechód to może... 

- Adam Pruszyński: Jak, jak? 

- Radna Monika Ratyńska: Nie, nie są. Przychody są obok Królowego Mostu. 

- Adam Pruszyński: Obok Królowego Mostu? A, no to dobrze, mamy projekt. Mamy projekt. Możliwe, 

że to... No nie chciałbym z pełną odpowiedzialnością powiedzieć, czy to będzie robione w tym roku 

czy w przyszłym. Może też się tak umówmy, że ja bym podał, bo akurat ja teraz nie kojarzę. Jeśli to 

jest koło Królowego Mostu to ja nawet z mojej inicjatywy... tam był sporządzony projekt skablowania 

linii, ale no, mówię, żeby mieć pełną odpowiedzialność to wolałbym jednak sprawdzić, jak to jest 

ujęte, w jakim to zakresie. Bo mówię, kojarzę temat, no mówię, nawet z mojej inicjatywy pamiętam, 

że przygotowano założenia i z tego co wiem to chyba nawet projekt jest, ale no... żeby mieć pełną 

odpowiedzialność to jednak bym chciał sprawdzić. To może tak się umówmy, że też... czyli te dwa 

tematy był tu przekazał do, dla pana Wójta. 

- Radna Monika Ratyńska: Ok, dobra. A jeszcze chciałam jedno pytanie zadać. Właśnie też odnośnie 

fotowoltaiki. Bo w Załukach występuje problem taki, że chyba to jest związane z wyższym napięciem, 

tak? I wyłącza się... Co z tym robić? Proszę powiedzieć. Bo u wielu osób to jest, u mnie też, ja 

próbowałam zgłaszać, nic to nie dało, no a tak to nie powinno być, że po prostu mi to nie działa, tak? 

Czy tam komuś nie działa. Dziękuję. 
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- Adam Pruszyński: Dziękuję. No tak jak już wspomniałem właśnie, tutaj odpowiadając na to pytania. 

To właśnie to jest ten problem, że napięcie... nasza sieć jest nieprzystosowana do takiej ilości 

fotowoltaiki, która została zamontowana u odbiorców. Są za niskie, za małe przekroje. I to powoduje, 

ta ilość energii, która jest produkowana u indywidualnych odbiorców powoduje wzrost napięcia. I 

tak jak już wspomniałem, pierwsza sprawa to musi to instalator, który robił tę instalację, sprawdzić, 

czy jest prawidłowo nastawiony ten inwerter. Czy są... No tam już mówię, to są bardzo techniczne 

sprawy, czy moc bierna i tangens phi, na przykład nie jest ustawiony na zero cztery albo cosinus 

phi. Przepraszam, że tak mówię technicznie, ale to naprawdę ten, ta osoba czy ta firma, która 

instalowała musi w pierwszej kolejności sprawdzić i ewentualnie poprzestawiać, ustawić 

odpowiednie instalacje. W drugiej kolejności jak najbardziej można do nas zgłosić. My próbujemy, 

tak jak już wspomniałem, poprzez przestawianie zaczepów na transformatorach, poprzez 

transformację właśnie zmienić te poziomy napięć. Nie ukrywam, że nie zawsze to przynosi efekt. W 

tej chwili jeszcze, mówię, trwają też prace nad tym, żeby te poziomy napięć na średnim napięciu 

zmienić, ale tak jak powiedziałem, z pełną odpowiedzialnością, że nie... niestety te problemy szybko 

nie znikną. Nie wiem w tej konkretnej sytuacji, jak jest. No jeśli to właśnie było zgłaszane do nas, 

tak, rozumiem, że było zgłaszane? Ja jeszcze też ewentualnie zapiszę. Można, mówię, spróbować 

by było jeszcze na poziomie tego możliwości działania transformatora, to zmienić w tej miejscowości, 

ale nie zawsze to przyniesie efekt. Tak że tu bym dwutorowo chciał, żebyście Państwo wiedzieli, 

jak należy postępować. Po pierwsze ze swojej strony, czyli ze strony instalatora czy tej firmy, która 

instalowała, żeby oni się tą sprawą zajęli, a z drugiej strony my oczywiście spróbujemy tu podziałać. 

Mówię, intencja była taka i ze względów technicznych, ta energia powinna być od razu zużywana. 

My nie mamy takiej możliwości, żeby magazynować tę energię w tej chwili. 

- Radna Monika Ratyńska: W razie gdyby to gdzie to zgłaszać? Chodzi mi o tę fotowoltaikę, bo... 

rozmawiałam z różnymi osobami. U jednej osoby udało się właśnie to naprawić przez tego 

instalatora, natomiast u innych nie. I to no... Gdzie to zgłosić? Bo... I w jaki sposób? 

- Adam Pruszyński: Znaczy no... Nie wiem, nie wiem, czy pani indywidualnie, nie wiem, było robione 

przez jakąś firmę czy osobę prywatną czy to było przez gminę. To no trzeba by było zgłosić pewnie 

do gminy, która zgłosi to do tej firmy, która to instalowała. Ale oczywiście, jeśli to by nie pomogło, 

bo powinno być w ten sposób, że przedstawiciel tej firmy czy instalator czy technik powinien 

przyjechać, sprawdzić, jak są ustawione... właśnie ten inwerter, jak poziomy wyłączania, jak ten 

cosinus phi jest ustawiony czy możliwość regulacji mocą bierną jest nastawiona. Bo często ci, którzy 

montowali, mówię, nie mówię, że u Państwa, ale często bywa tak, że się okazuje, jak my 

przyjeżdżamy sprawdzić albo bierzemy dokumenty dokładnie, sprawdzamy, się okazuje, że w ogóle 

są inwertery nastawione na... sieć, nie wiem, australijską, indyjską, nie mówiąc już o europejskiej, 

no bo europejska to jeszcze by było w miarę dobrze, jakby na Niemcy ustawione, chociaż też są 

inne poziomy. 

[00:30:57] 

- Adam Pruszyński: (kontynuując) Ale już czasami się okazuje, że w ogóle są wzięte te inwertery, nie 

wiem, z całego świata, gdzie, gdzie ustawienia są zupełnie inne i nie pasują do naszej tutaj odbiorów. 
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Tak że tu, w pierwszej kolejności, bym prosił, żeby zgłosić to albo do firmy, która instalowała, jeśli 

Państwo mają te, nie wiem, czy umowy czy namiary. Jeśli nie, jeśli to przez gminę szło no to do 

gminy, która pewnie zgłosi to do niego, żeby on sprawdził. Jeśli to by nie pomogło to jak najbardziej 

prosiłbym, nie wiem, o maila, pismo do nas, że w dalszym ciągu się utrzymuje to za wysokie 

napięcie i my spróbujemy to poprawić. Chociaż mówię, w tej chwili też trwają prace, żeby to na 

poziomie takim wyższym, czyli dotyczącym większej ilości odbiorców czy miejscowości wręcz 

troszkę to poprawić, te parametry zasilania. Ale może dojść do takiej sytuacji, że niestety będzie 

podczas największej... nasłonecznienia ta fotowoltaika się będzie wyłączała. Mówię, to już jest 

skrajny taki przypadek, ale no taka sytuacja też niestety może mieć miejsce. Po prostu no ta sieć 

jest niedostosowana. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Sołtys. 

- Sołtys Janusz Warpechowski: (głos poza mikrofonem) (nieczytelne) [02:32:07] – [02:32:22]. Ta linia 

przebiega pod drzewami i wystarczy niewielki wiatr, który położy gałęzie i skrzyżuje linie i następuje 

wywalenie bezpiecznika. I ja rozmawiałem z tą ekipą, która przyjeżdża i pytam, czy nie moglibyście 

profilaktycznie obciąć czy ściąć te gałęzie lub drzewo, jeżeli zawadza. Powiedziano, że absolutnie 

nie, oni mogą przyjechać wtedy, kiedy się ta awaria już stanie. No taką uzyskałem informację od 

nich. I druga sprawa to jest tak, jest dwudziesty pierwszy wiek i czy nie ma naprawdę innego 

sposobu lokalizacji uszkodzenia, jak włączanie i wyłączanie sieci? To przy tym się komputery i inne 

czułe urządzenia psują. Dziękuję. 

- Adam Pruszyński: Dziękuję. Tak że to po kolei może. Miejscowość Radule? Radunin, przepraszam. 

Zaraz poprawię. Radunin. Z tego co pan powiedział to wynika, że to dotyczy linii niskiego napięcia, 

czyli rozumiem, że w stacji transformatorowej są przepalane bezpieczniki, tak, to one wyłączają tą 

sieć czy jednej fazy czy dwóch czy trzech faz i wtedy brakuje. Powiem tak, ja sobie zapisałem. 

Absolutnie, jeśli wrastają gałęzie drzew w linie, w przewody to absolutnie nasi pracownicy powinni 

zareagować na to i powinni profilaktycznie, a nawet awaryjnie przyciąć te gałęzie. Z wycinką drzew 

jest trochę gorzej. Mamy w tej chwili dwie firmy, które nam prowadzą wycinkę, w szerszym zakresie. 

To jest... Tutaj nie będę chyba zdradzał tajemnicy, jeśli powiem, że to jest (nieczytelne) [02:34:18], 

nie wiem, nawet chyba z Państwa terenu. A może nie, już nie pamiętam. I Bioenergia, to takie dwie 

firmy. Oni w tej chwili mają dużo zadań do wycinek, ale na niskim napięciu, tak jak pan wspomniał, 

o takich problemach to powinni pracownicy energetyki natychmiast zareagować. Tak że ja tu 

porozmawiam z kierownikiem posterunku i absolutnie, jeśli takie zgłoszenia będą czy ustne czy 

papierowo czy mailowo, będziemy na to reagowali. Ja tutaj porozmawiam z pracownikami i jeśli 

będzie w dalszym ciągu... takie informacje będą napływały to wyciągnę konsekwencje wobec nich, 

bo absolutnie niedopuszczalne, bo wręcz jest zagrożenie życia i zdrowia czy pożaru, jeśli wrastają 

te gałęzie w przewody i może dojść do, rzeczywiście, do zwarcia czy nawet powstania ługu jakiegoś 

czy pożaru. Tak że tak, tu potwierdzam, że to powinni zareagować. I jeśli tylko jest możliwość 

przyciąć te gałęzie. 

[02:35:20] 
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- Adam Pruszyński: (kontynuując) Odnośnie drugiej sprawy... Zaraz... Znaczy ja o wycince to ja już... 

A jeśli można, nie wiem, numer domu albo... Czyli pan Sołtys rozumiem, to ja może tak zapiszę i 

mają się zgłosić i uzgodnić, gdzie przyciąć te gałęzie. Dobrze? Tak możemy się umówić? Co prawda 

to może... Druga sprawa, dotycząca lokalizacji uszkodzeń i włączanie linii. Niestety nikt nie ma takiej 

technologii w tej chwili, żeby, żeby... można było lokalizować uszkodzenia bez wyłączania i 

załączania napięcia. To zresztą się odbywa poprzez automatykę, tak zwaną zabezpieczeniową. 

Oczywiście też później dyżurny ręcznie też próbuje to lokalizować. I dopóki mamy niestety sieć 

napowietrzną i nie mamy możliwości zlokalizowania zdalnego, bo mówię, w tej chwili oczywiście 

można by... są tak zwane rozłączniki radiowe, które sekcjonują, ale już bliższe, bliższa lokalizacja 

niestety musi się odbywać w ten sposób, że jest wyłącz, załącz, wyłącz załącz. I to też automatyka 

zabezpieczeniową często też wykonuje, czyli nawet niezależnie od nas. Bo ona jeśli widzi, 

przepraszam, że tak mówię kolokwialnie, czyli odbiera takie sygnały, że gdzieś jest uszkodzenie, 

no żeby nie spowodować zagrożenia życia, by kogoś nie poraziło, bo na przykład przewody spadną, 

tak, albo drzewo się opiera i ktoś będzie obok przechodził, on musi z automatu wyłączyć tę linię. I 

dopóki to będzie sieć napowietrzna no to niestety w taki sposób się to będzie odbywało, mimo że 

mamy dwudziesty pierwszy wiek. Tak że ja mam całą nadzieję w tym, że większość tych linii 

zostanie skablowana, przeizolowana i w tym momencie nawet jakieś uszkodzenie to rzeczywiście i 

wtedy jest możliwość lokalizowania poprzez krótkie odcinki od stacji do stacji. I wtedy ta ilość tych 

wyłączeń, załączeń albo będzie minimalna albo no przy sieci kablowej to praktycznie, z tego co 

mamy doświadczenie, to bardzo, bardzo rzadko występuje. Chodzi o też... czyli Załuki? No to tak 

jak już z panią Radną tu rozmawialiśmy, ja postaram się przekazać informacje dla pana Wójta, bo... 

no bo chciałbym z pełną odpowiedzialnością powiedzieć, bo tu, no mówię, mam listę z nazwami linii. 

Możliwe, że to jest któraś z tych linii, które powiedziałem, ale no mówię, nie chciałbym tu czegoś 

obiecywać, co nie będzie zrealizowane. Tak że no przekażę tę informację dla pana Wójta. Mam 

nadzieję, że... I dla pani Radnej i dla pana też przekaże. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ostatnie pytanie. Proszę bardzo pani Radna Kubiak. 

- Radna Grażyna Kubiak: Panie dyrektorze, ja bym chciała zapytać, bo tutaj słyszę o Grzybowcach, 

bardzo mnie to cieszy, o Gródku też, że będzie modernizacja, ale między Gródkiem a Grzybowcami 

jest miejscowość Waliły-Stacja. Tak leży praktycznie pośrodeczku. Czy tam będzie jakaś 

modernizacja? Cokolwiek będzie się działo czy nie? Bo jeżeli patrzę czasami, że widzę w Gródku 

światła, a u mnie nie to tak, no trochę... niefajnie. No ale w naszej części, gdzie my mieszkamy, to 

niestety nie. 

- Adam Pruszyński: No to trudne pytanie, nie ukrywam. Nie wiem. No przyznaję się. Akurat Załuki, 

jak powiedziano mi, że z Królowej Most to skojarzyłem, bo tam nawet sam tam jeździłem czasami. 

A tu Waliły, mimo że jeżdżę często to tak rzeczywiście, rzeczywiście... Ja kojarzę, kojarzę, ale no 

nie kojarzę, czy tam był projekt i założenia. No też muszę zapisać, niestety haha. I nie kojarzę, 

naprawdę, tak że nie wiem no. Znaczy blisko rozdzielni, może tutaj trzeba wycinki przeprowadzić. 

Mówię, to, to... też muszę niestety sprawdzić i dam informację przez pana Wójta, może tak się też 

umówmy. Nie pamiętam. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja mam taką propozycję, panie Przewodniczący, jeżeli można, pan 

dyrektor, jeżeli pozwoli... 

- Radna Grażyna Kubiak: Ja tylko jeszcze momencik, momencik. Bo właśnie dlatego to pytanie 

zadałam, bo tu jest modernizacja i tu i to jest praktycznie nieduży kawałek, który trzeba by było, bo 

po jednej stronie, która jest właśnie jakby ze stroną Gródka połączona to jest światło, jest ok. Ale 

po drugiej stronie torów i po drugiej stronie szosy no niestety już nie. No my siedzimy czasami bez 

światła i to dość długo. 

- Adam Pruszyński: Ja kojarzę, kojarzę. 

- Radna Grażyna Kubiak: Dokładnie. Czasami właśnie tak jest, w domu nie ma, a na słupie się pali. 

[02:40:15] 

- Adam Pruszyński: Ale pali się oświetlenie, tak? To znaczy tak, to też jeszcze tutaj przy okazji jak 

jestem, że po pierwsze zawsze sprawdzać, czy jest napięcie u sąsiadów, tak, czy jest prąd u 

sąsiadów. No jak nie ma, to dobrze. Bo powiem... Były takie sytuacje, że odbiorca siedział, znaczy 

zgłosił do nas, że brak prądu. No u nas było dużo awarii, zanim przyjechali pracownicy to minęło 

nawet chyba kilka godzin, a się okazało, że po prostu bezpiecznik u niego po prostu został 

wyłączony. Ale to mówię o takich sytuacjach już skrajnych, tak że pierwsze to sprawdzić u sąsiada, 

u siebie bezpieczniki, jak coś to wtedy dzwonić do nas albo zawiadamiać... No słaba ta aplikacja 

jeszcze, ale mam nadzieję, że się rozwinie. 

- Radna Grażyna Kubiak: Właśnie to robimy. Sprawdzamy, dzwonimy po sąsiadach i... Dziękuję. 

- Adam Pruszyński: Dobrze, dobrze. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Pozwolę sobie... 

- Adam Pruszyński: Sprawdzę tą... w planach, co mamy na te Waliły. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Pozwolę sobie podziękować dla pana dyrektora, który 

przedstawił nam plan działań w naszej gminie odnośnie remontu linii. No i wysłuchał bolączek tutaj 

naszych mieszkańców. I myślę, że pan tam zapisał i to w miarę możliwości zostanie, usterki zostaną 

naprawione, tak? I dziękuję jeszcze raz za to, że znalazł pan czas, żeby tutaj z nami być. No myślę, 

że jeszcze nie raz się spotkamy. 

- Adam Pruszyński: Też dziękuję jeszcze raz za zaproszenie i oczywiście, jeśli pan Wójt czy, czy... 

Będzie jakaś potrzeba, nie wiem, spotkań, wyjaśnień to oczywiście tutaj jestem zawsze gotów do 

przekazania informacji. I mówię, mam nadzieję, że za dwa lata już będzie o wiele lepiej. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko poproszę pana dyrektora, jeżeli jest taka możliwość, bo 

większość pytań dotyczyła tak jakby planowanych działań, tych, które pan wskazał to już wiadomo, 

kiedy, tam w następnym roku czy tam w kolejnym. Natomiast jeżeli jest jakiś plan taki bardziej 
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długofalowy to też byśmy chcieli się zapoznać, bo to wynika z tego, że, że przynajmniej byłaby 

wiedza na temat planowania takiego... nie tylko bieżącego, tylko tego bardziej długofalowego. 

- Adam Pruszyński: Ja postaram się przesłać taką, takie zestawienie, żeby, żeby też ta wiedza była. 

Oczywiście mówię, to są plany i różnie z nimi bywa, bo tak jak powiedziałem, jeśli są, jest budżet, 

są pieniądze. Kwestia też tych wykonawców i materiałów, ale oczywiście przekażę te plany, które 

są... Bo u nas są robione w okresie pięcioletnim, tak że na pięć lat. Tak że jak najbardziej. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję panu dyrektorowi bardzo. Pan dyrektor też tu tak, jak można, 

jak ja w rozmowach z panem dyrektorem zrozumiałem, że też nie ma takiej możliwości, że i 

zaplanować i zadecydować i sfinansować, tak? A więc te pewne, jak to się mówi, koleje rzeczy są. 

Jest tam, kto zatwierdza, kto wnioskuje, kto, jak to się mówi, przydziela środki. Tak że bardzo 

dziękujemy panie dyrektorze, jeżeli pan ma czas to może pan z nami zostać, natomiast gdy nie, jak 

obowiązki wzywają... 

- Adam Pruszyński: Ja dziękuję jeszcze raz za zaproszenie i no przepraszam, ale będę musiał już 

jechać, bo jeszcze trochę obowiązków mam dzisiaj, a koniec tygodnia to jednak się nazbierało tego. 

Tak że dziękuję bardzo jeszcze raz i te informacje, które obiecałem, przekażę dla pana Wójta. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Wysoka Rado, szanowni Państwo, bo tutaj przybyły 

cztery piękne Panie, z pięknymi kwiatami, a szczęśliwe, bo koniec roku szkolnego to już mają 

wakacje. Uśmiechnięte od ucha do ucha. No domyślam się, czego przyszły. 

[02:44:22] 

(brak dźwięku) 

[02:46:18] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji siódmego 

punktu dzisiejszej sesji, rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w 

zakresie dróg powiatowych. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Był on szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu 

dwudziestego drugiego czerwca. Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie 

widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Finansów, Gospodarki 

i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu 

uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w 

dniu dwudziestego drugiego czerwca bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną 

akceptację. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Zalogowałaś się? Głosujemy jeszcze raz. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem 

uchwały opowiedziało się dziesięciu Radnych, głosów przeciw nie było, jedna osoba wstrzymała się 

od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

białostockiemu na dofinansowanie zadań inwestycyjnych w zakresie dróg powiatowych została 

podjęta. Przystępujemy do realizacji ósmego punktu dzisiejszej sesji, podjęcie uchwały w sprawie 

zwiększenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych. Projekt uchwały również był... otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w dniu dwudziestego drugiego czerwca. Czy są pytania odnośnie omawianego 

projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Finansów, 

Gospodarki i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. 

Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem 

uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zwiększenia pomocy finansowej 

powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych 

została podjęta. Dziewiąty punkt dzisiejszych obrad obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na 

lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt 

uchwały również otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, był on szczegółowo 

omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego drugiego 

czerwca. Czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały? Proszę bardzo pani Skarbnik. 

[02:51:10] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Droga... Szanowna Rado, ja... na ostatnim posiedzeniu Komisji 

wspominałam, że jeszcze w ostatnich dniach, to znaczy pomiędzy przekazaniem Państwu 

materiałów a dzisiejszą sesją, zaszły tutaj dodatkowe zmiany i w związku z tym również musiałam 

dostosować wieloletnią prognozę finansową i tak na stronie pierwszej, w zakresie dochodów, w 
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wierszu dotyczącym roku dwa tysiące dwudziestego drugiego zmieniają się tutaj kwoty, w związku 

z dostosowaniem do Uchwały budżetowej oraz na stronie trzeciej, jeżeli chodzi o wydatki, również 

w odniesieniu do wiersza roku dwa tysiące dwudziestego drugiego zmienione zostały pozycje w 

związku z dostosowaniem do Uchwały budżetowej. W pozostałym zakresie tutaj zmian nie ma. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był również omawiany szczegółowo na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Gródek w dniu dwudziestego drugiego czerwca bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się jedenastu Radnych, głosów przeciw nie było, 

nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa 

tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem została podjęta 

jednogłośnie. Dziesiąty punkt dzisiejszych obrad obejmuje podjęcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwadzieścia dwa. Projekt uchwały również otrzymaliśmy 

wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on również omawiany szczegółowo na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Pani Skarbnik coś chce powiedzieć? Proszę bardzo. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Tak jak mówiłam przy poprzedniej uchwale, w punkcie 

pierwszym dokonano zwiększenia planu dochodów na rok dwa tysiące dwudziesty drugi w związku 

z zawiadomieniem Ministra Finansów z dnia dwudziestego czwartego maja o zwiększeniu części 

oświatowej subwencji ogólnej na rok dwa tysiące dwudziesty drugi o kwotę sto pięćdziesiąt tysięcy 

sześćset trzydzieści sześć złotych. Kilka dni później, prawie trzy tygodnie, piętnastego czerwca 

wpłynęło kolejne zawiadomienie Ministra Finansów, które uchyla poprzednią kwotę i przyznaje 

nową w wysokości sto pięćdziesiąt trzy tysiące sto dziesięć złotych. Wobec powyższego zwiększa 

się plan dochodów budżetu o powyższą kwotę oraz plany finansowe Szkoły Podstawowej w Gródku, 

Przedszkola Samorządowego w Gródku, Urzędu Gminy Gródek w zakresie dotacji udzielonej 

Stowarzyszeniu Załuki nad Supraślą i również aktualizuje się załącznik dotacyjny do Uchwały 

budżetowej. Powyższe środki przeznaczone są na regulacje wynagrodzeń nauczycielom od 

miesiąca maja dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, zgodnie z Rozporządzeniem Ministra 

Edukacji i Nauki z dnia trzynastego maja, zmieniającym Rozporządzenie w sprawie wysokości 

minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli. Ponadto po punkcie dziesiątym 
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objaśnień wprowadza się dodatkowe środki na zadania oświatowe związane z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi, uczniami będącymi obywatelami Ukrainy. To są środki za 

miesiąc maj, które wpłynęły na rachunek gminy dwudziestego czerwca. Kwota dwadzieścia cztery 

osiemset... dwadzieścia cztery tysiące osiemset dziewięćdziesiąt cztery złote zwiększyła plan 

dochodów oraz plany wydatków Szkoły Podstawowej w Gródku, Przedszkola Samorządowego w 

Gródku i Urzędu Gminy Gródek w zakresie dowożenia dzieci oraz w zakresie dotacji podmiotowej 

Stowarzyszenia Załuki nad Supraślą, gdyż tam też uczą się dzieci z Ukrainy. W dniu dwudziestego 

pierwszego czerwca na rachunek środków Funduszu Pomocy Gminy Gródek wpłynęły środki za 

wykonanie zdjęcia osobie ubiegającej się o nadanie numeru PESEL, w kwocie sześćdziesiąt cztery 

złote pięćdziesiąt groszy oraz za czynności polegających na nadaniu numeru PESEL na wniosek, 

w związku z konfliktem na Ukrainie, w kwocie osiemdziesiąt dziewięć złotych jeden grosz. O te 

środki również należało zwiększyć plan dochodów oraz plan wydatków. Ponadto Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Gródku złożył zapotrzebowanie na środki z Funduszu Pomocy Społecznej 

na wypłatę świadczeń pieniężnych każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej 

prowadzącej gospodarstwo domowe, który zapewnia zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom 

Ukrainy, to jest w kwocie czterdzieści złotych za osobę za dzień oraz są też przewidziane koszty 

obsługi tego zadania, kwota dziewiętnaście tysięcy trzysta sześćdziesiąt złotych zwiększy plan 

dochodów, którą przeznacza się na wydatki Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku na 

wypłatę powyższych świadczeń. Dziękuję. 

[02:56:52] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy są pytania odnośnie omawianego 

projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, projekt tej 

uchwały był również omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w 

dniu dwudziestego drugiego czerwca bieżącego roku. Projekt tej uchwały również uzyskał 

pozytywną akceptację. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu 

głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów 

przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała 

w sprawie zmiany w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok została podjęta 

jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Gródek. I tutaj podobnie, projekt uchwały 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem obrad wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w dniu dwudziestego drugiego czerwca. Czy są 
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pytania odnośnie projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, projekt 

tej uchwały był również omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. 

Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokie Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem 

uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłaty 

targowej na terenie gminy Gródek została podjęta jednogłośnie. Jedenasty punkt dzisiejszych obrad 

uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dwunastego punktu dzisiejszej sesji, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania sołectwu Dzierniakowo części mienia 

należącego do gminy. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesją. Był 

on tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego drugiego 

czerwca. Czy są pytania odnośnie projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[03:00:34] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, projekt tej 

uchwały był również omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w dniu 

dwudziestego drugiego czerwca bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną akceptację 

Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Tylko chciałam dodać, że sprawdzaliśmy rodzaj gruntów. Jest to 

działka rolna. To na pytanie pani Radnej Ratyńskiej, zadanego na posiedzeniu Komisji, jest to 

działka rolna, sprawdziliśmy. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Pani Sołtys tam pytała mnie, czy są jakieś tam obawy, 

tam, to może... No bo, bo jest tutaj uzasadnienie, ewentualnie później pani zapozna się, tak? No to 

fajnie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się 

dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie przekazania sołectwu Dzierniakowo części mienia 
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należącego do gminy została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji 

trzynastego punktu dzisiejszych obrad, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych 

stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję, był on omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w dniu dwudziestego drugiego czerwca. Czy są pytania odnośnie projektu uchwały? Proszę 

pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, projekt tej 

uchwały był również omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w 

dniu dwudziestego drugiego czerwca bieżącego roku. Projekt tej uchwały również uzyskał 

pozytywną akceptację. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się jedenastu Radnych, głosów przeciw nie było, 

jedna osoba wstrzymała się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie ustalenia górnych 

stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych została podjęta. Wysoka Rado, czternasty punkt 

dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie raportu z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii w dwa tysiące 

dwudziestym pierwszy roku. Taki raport otrzymaliśmy w formie opisowej, tabelarycznej. Każdy z 

Państwa Radnych mógł się zapoznać z tym projektem, z tym raportem. Ewentualne pytania? Nie 

widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat raportu... przedstawionego 

raportu. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, przedstawiony 

raport również był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego drugiego czerwca bieżącego roku. Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego 

raportu. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Stwierdzam, że raport z wykonania Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku został przyjęty do akceptującej wiadomości. 

Czternasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Piętnasty punkt dzisiejszej sesji 

obejmuje pytania i wnioski Radnych. Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

[03:06:00] 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Zwracam się tutaj 

do pana Wójta z prośbą o podżwirowanie drogi gminnej. Jest to droga od drogi krajowej 

sześćdziesiąt pięć do Łużan. Ona niedawno tam była naprawiana wraz z Nadleśnictwem, ale jest 

odcinek bardzo zniszczony, ciężko przejezdny. Po prostu trzeba tam podżwirować te doły, jamy, 

które tam powstały. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo. O ile przypominam sobie to już nawet pracownica 

takie zgłoszenie przyjęła. I podejmuje działania w kierunku, jak to się mówi. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję, panie Przewodniczący, szanowni Państwo, panie Wójcie. Są sygnały 

na temat przystanku tego nowo wybudowanego, tej wiaty, czy będzie możliwość usytuowania 

dwóch takich ścianek bocznych? To raz. I czy kolejne przystanki, tam przy kościele i Białostockiej 

są w terminie, czy może przybliżony termin znamy? No i ostatnie, w Waliłach-Stacji przy 

Nadleśnictwie tam, czy zostało już może coś ruszone z tym miejscem na przystanki PKS? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: No tam jest. Tam jest przystanek. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy na bazie wniosków zgłoszonych w sprawie przystanków, 

Komisje, jak to się mówi, odbyły spotkania. I protokoły są z tego. Ja nie pamiętam dokładnie, jak to 

wygląda. Natomiast wytłumaczy mi pan przede wszystkim, o jakie ścianki chodzi boczne? Jeżeli 

chodzi o przystanek ten... Mówimy o tym z pleksi, tak? Do jakich celów te boczne ścianki? 

- Radny Jerzy Gryc: Ochrony przed wiatrem, deszczem. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: A, boczne... 

- Radny Jerzy Gryc: Takie boczne ścianki. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: A, rozumiem, rozumiem. Dobrze. Jeżeli chodzi o te kwestie związane 

z wnioskami tam przy kościele, ja wiem, że tam niejednokrotnie już była sprawa wyjaśniana. Są 

problemy, bo nawet to usytuowanie przystanku obecnie troszkę ono tak jakby... nie jest prawidłowe, 

bo, jak to się mówi, na zakręcie, a więc stwarza zagrożenie, ale tam jeszcze będziemy się 

zastanawiać w rozmowie z Zarządem Powiatu, jak to zrobić, czy to będzie w tym miejscu nadal 

przystanek czy przeniesiony i ewentualnie wrócimy do tematu wiatek. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Wysocki. 

- Radny Andrzej Wysocki: Panie Wójcie, ja mam sygnały od mieszkańców, od pracowników tam 

tartaków na ulicy Rzemieślniczej, proszą o oświetlenie, żeby kilka tam postawić latarni. Tam jest 

odcinek siedmiuset metrów. To nie wiem tam, z pięć, może sześć tych latarni. A ja taką jeszcze 

osobistą miałbym prośbę, żeby ostatnia latarnia tam przy pana Chlebusa tartaku, minimum 

trzydzieści metrów od bramy, żeby była, bo będzie bardzo krótko, jeśli będzie bliżej. Chodzi o to, że 

przy transporcie dłużycy. O, bo bardziej interesowałoby nas, żeby te latarnie były właśnie z tamtej 

strony, od strony formatu, pana Szutkiewicza. Dziękuję. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo. No tak się składa, że tam... Niedawno nie było 

latarni, teraz jest trochę tych latarni, ale wniosek jest. Ja nie wiem, czy ten rok obecny budżetowy 

da nam warunki do tego, żeby zaplanować, a w tym przypadku trzeba jeszcze i zaprojektować 

będzie. Tak że ja mam propozycję, żeby pamiętać do budżetu przyszłorocznego. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Panie Wójcie, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Panie Wójcie, mam 

pytanie względem doprowadzenia prądu w Waliłach wsi. Tutaj rozmawiałam z Sołtysową, że jakby 

nic nie jest wiadomo, czy się uda do dożynek coś tam ogarnąć. Bo czas leci. Dożynki zaraz. Haha. 

Tak że... Ale to nie do dyrektora, to do Wójta pytanie. 

[03:10:25] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To znaczy odpowiem tak, moim zdaniem musi się udać, dlatego że 

bez tego nie poradzimy sobie, a czy to będzie... No w tej chwili nie mogę powiedzieć, czy jest 

możliwość, w jakiś sposób uproszczony to zrobić, ale w każdym bądź razie musi być źródło energii, 

żeby mogły się odbyć dożynki, o tak powiem. Tak że też ten temat tak jakby... rozmawiałem 

wstępnie, ale nie pamiętam dokładnie, jak to wygląda z punktu widzenia możliwości, czy to będzie, 

mówię, w sposób taki, że ze słupa tam najbliższego będzie czy po prostu, czy doprowadzone do 

wiaty. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Dziękuję panie Przewodniczący. Na ostatniej Komisji mówiliśmy o wydatkach 

inwestycyjnych na zadanie „Remont lokali użytkowych w budynku przy ulicy Fabrycznej w Gródku”, 

czyli budynek ośrodka zdrowia. I tam przeznaczone jest z pieniędzy „Szczepimy się”, z Funduszy 

Przeciwdziałania COVID-19 sto czterdzieści trzy tysiące. Chciałabym się dowiedzieć, na co zostaną 

przeznaczone te pieniążki. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy na remont wewnątrz, jak to się mówi, wszechstronnie, jak to 

się mówi, czyli malowanie, szpachlowanie, podłoga, drzwi i tak dalej, i tak dalej. Tylko to co wszystko, 

co wewnątrz, prawie, będziemy chcieli zmodernizować, doprowadzić do takiego stanu, żeby, jak to 

się mówi, różniło się od tego, co jest w sposób wyraźny i zgodnie... No tak jak... Powiem inaczej, to 

było na podstawie, ten plan działania na podstawie spotkania z panią, Paniami lekarzami, które 

zasugerowały, co oni chcą i na co my możemy się zgodzić, tak? I doszliśmy do takiego konsensusu, 

że, że właśnie w takim zakresie... W tej chwili nie pamiętam. No ja mogę to w jakiś sposób... Pan i 

Moniki nie ma akurat, Kierownik, ale ona dokładnie ma to opisane w swoich materiałach. Czyli 

remont wewnątrz, inaczej mówiąc, remont wewnątrz. 

- Radna Alina Gościk: Chodzi o to, że tam oprócz tego malowania i wymiany drzwi, że miały być 

zakupione jakieś urządzenie, tak usłyszałam, więc chciałbym wiedzieć, co zostanie zakupione. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Nie mamy możliwości w tej chwili pani Kierownik zawołać. A w którym 

momencie była mowa o urządzeniu? Trzeba sprawdzić po prostu, nie będziemy tutaj... W każdym 

bądź razie remont na pewno, urządzenie sprawdzimy, jakie było, ale raczej chyba... sprawdzimy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Panie Wójcie, ja mam taką sprawę. Ostatnio... no nie 

raz przejeżdżam ulicą Chodkiewiczów, czyli na wysokości posesji numer pięćdziesiąt chyba sześć. 

Myślałem, że to studzienka, ale to zapada się asfalt i to coraz bardziej następuje, tak że trzeba tam 

to jakość zabezpieczyć, bo żeby później... Nazwiska nie będę podawał właściciela posesji, tak, ale... 

ale numer to i tego, tam... Podłączenie do tego, do kanalizacji i tam zapada się asfalt w tym miejscu. 

Tak że tam... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli chodzi o asfalt to wiadomo, że to jest droga powiatowa. Jeżeli 

chodzi o jakieś problemy w asfalcie. Natomiast jeżeli chodzi o kanalizację to są sprawy związane z 

nami, tak że sprawdzimy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: I jeszcze, skoro jestem przy głosie, bo zapomnę, pani 

Sołtys z Królowego Stojła chciała podziękować za piękny no remont drogi, który umożliwia dobre 

dojechanie, no jak na razie jest ładnie, super. Potwierdzam to, bo tam też jeżdżę. Proszę bardzo, 

pani Radna Popławska Dorota. 

- Radna Dorota Popławska: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Może tak, 

na początku zacznę jeden temat. Tu mam taki sygnał od pani Sołtys, że jest problem ludziom, którzy 

na przykład... no nie z naszych terenów, tak, nie z naszych miejscowości jadą i na rondzie mają 

problem z kierowaniem się w stronę Białegostoku. Chodzą po domach prywatnych i tam pytają, w 

którą stronę jechać. Nie wiem, czy dałoby się jakiś znak Białystok czy coś takiego? Nie wiem, 

trudno... No żeby oznaczyć, którędy do Białegostoku dojechać z ronda, tak? No ale... Ale po co 

mają się zastanawiać, jak można szybciej haha. Tak, żeby jakiś tam znak był. Druga sprawa, znana 

bardzo. No już wiele razy rozmawialiśmy na ten temat, ale no nie ma żadnego odzewu, nie ma 

poprawy. I mam tutaj od mieszkańców ulicy Polnej taki wniosek, który już do gminy był skierowany, 

ale poproszono mnie, żebym przedstawiła to dla pana Przewodniczącego Rady Gminy oraz dla 

Rady Gminy Gródek. Ja tak szybciutko przeczytam, nie będę się rozwodzić, będzie wiadomo, o co 

chodzi. 

[03:16:15] 

- Radna Dorota Popławska: (kontynuując) W związku z brakiem podjęcia działań przez gminę Gródek 

w sprawie naprawy studzienek deszczowych przy ulicy Polnej dwadzieścia dziewięć, wnioskuję o 

przeprowadzenie oględzin po opadach deszczu wyżej wymienionego miejsca i wydanie na piśmie 

planów mających na celu zmianę tego stanu rzeczy i naprawę lub modernizację studzienek 

deszczowych. Studzienki deszczowe przy ulicy Polnej dwadzieścia dziewięć i bramy przesuwnej 

cmentarza prawosławnego w Gródku są notorycznie zalewane, nawet po niewielkich opadach 

deszczu, co skutkuje powstawaniem ogromnej kałuży na szerokości całej ulicy, a czasem i chodnika. 

Utrudnia to funkcjonowanie mieszkańcom i przechodniom, którzy mają problem z pokonaniem tego 

odcinka. Poza tym woda opadowa z sąsiednich ulic, Michałowskiej i Polnej od strony Arhelan spływa 
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strumieniami do tych studzienek, co powoduje zaleganie tej wody na długim odcinku ulicy Polnej 

przez parę dni. Przejeżdżające samochody najczęściej nie zwalniają przed kałużą, powodują 

ochlapanie chodników, płotu i wjazdu, a czasem przechodzących przechodniów. Zalegająca woda 

powoduje osiadanie i niszczenie trawników wzdłuż posesji, krawężników, płytek chodnikowych oraz 

polbruku na wjeździe na posesję. Powstające nierówności stwarzają niebezpieczeństwo dla 

przechodniów i mieszkańców. Poza tym spływająca woda nanosi na całą długość ulicy Polnej grubą 

warstwę piachu, szczątek i nasion roślin, przez co ulica wygląda na brudną i zaniedbaną. 

Mieszkańcy średnio co dwa tygodnie zbierają śmieci, wyrywają wyrastające zielsko, zamiatają ulicę. 

Są tym już zmęczeni. Płynący piasek zapycha tak mało chłonne studzienki. Ulewy powodują, że 

brudna woda z kałuży wpływa na posesję przy ulicy Polnej dwadzieścia dziewięć i płynie 

strumieniem przez tę posesję, a następnie gromadzi się w niższych punktach posesji, sąsiedniej, 

przy ulicy Polnej dwadzieścia dziewięć A, tworząc bajorko i niszcząc posadzone tam rośliny. W 

związku z tym wnoszę o natychmiastową naprawę lub modernizację studzienek przy ulicy Polnej 

dwadzieścia dziewięć. Systematyczne sprzątanie ulicy z naniesionego piachu po każdym większym 

opadzie deszczu, jak i również natychmiastowe podejmowanie działań w sprawie wywożenia 

zalegającej wody po opadach przez odpowiednie służby, bez konieczności zgłaszania 

telefonicznego, które często jest bagatelizowane, przez co woda zalega przez kilka dni i nabiera 

nieprzyjemnego zapachu. Zwracam się też z wnioskiem o pokrycie kosztów naprawy ogrodzenia 

drewnianego przy frontowej części posesji przy ulicy Polnej dwadzieścia dziewięć, gdyż 

przedłużający się okres ciągłego zalewania płotu wodą z kałuży spowodowało jego zniszczenie i 

zmycie warstwy ochronnej. Proszę o szybkie podjęcie stosownych działań i odpowiedzieć na piśmie 

oraz... lub na adres mailowy, który jest zmieszczony na wniosku. Mieszkańcy są już zmęczeni tą 

przedłużającą się i nawracającą sytuacją, której nie są w stanie sami naprawić. Podpisane przez 

mieszkańców tej ulicy. No i którzy mają problem i zniszczenia na swojej posesji. I ja bardzo proszę 

o natychmiastowe rozwiązanie tego problemu. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Mogę? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy szanowni Państwo, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

To bardzo ładnie napisane, bardzo mi się podoba styl tego pisania. Natomiast jeżeli chodzi o treść 

to wie pani Radna, że to jest inwestycja, o której rozmawialiśmy. To nie było jakieś tam dalekosiężne 

wnioski, które nie są rozpatrzone i ocenione w ten sposób, że w sposób bezpośredni zrobić. Takie 

sytuacje mamy na ulicy, kolejno, Leśnej, Sportowej, Północnej, na wszystkich ulicach, gdzie są 

studzienki chłonne. Tam jest studzienka chłonna i wszędzie przy dużych opadach jest taki sam 

problem. Rozwiązywanie bezpośrednio następuje poprzez wywożenie tej wody ze studzienek po 

zgłoszeniu, że jest problem. W tym przypadku akurat pracownica już też, która zajmuje się tymi 

sprawami, tak jakby skierowała, może nie wniosek, tylko zawnioskowała, żeby rozwiązać ten 

problem w ten sposób, żeby zbudować kolejną studzienkę. Kolejna studzienka, mówię, wymaga 

zaprojektowania i znalezienia środków na ten cel, a więc to nie jest tak, że tutaj coś tam się dzieje 

przez... Ja wiem, że to nie to, że od wczoraj to powstało, ale mówię, te studzienki chłonne w naszych 
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warunkach, naszych gleb niestety nie zdają egzaminu do końca, chociaż pomimo że są piaszczyste 

tereny, ale mówię, takich problemów mamy i dopóki nie zorganizujemy kanalizacji deszczowej nie 

tylko na ulicy Białostockiej czy tam Chodkiewiczów, to dotąd te problemy będą nierozwiązane. 

Chyba że będziemy dobudowywać kolejne studzienki, które, jak to się mówi, wchłoną więcej tej 

wody i będzie mniejszy problem, o tak powiem. Tak że pani Małgorzata, pracownica, poinformowała 

o tym, że trzeba to zrobić. Trzeba znaleźć sposób na to znalezienie środków na projekt i później na 

przedsięwzięcie. 

- Radna Dorota Popławska: No mam nadzieję, tak, że pan Wójt znajdzie jak najszybciej rozwiązanie. 

A póki co, jeżeli nie ma rozwiązania, no to bardzo no mieszkańcy proszą, żeby przynajmniej bez no 

już takiego codziennego tego częstego dzwonienia, żeby może po prostu, jeżeli można, wiadomo, 

po opadach tam zawsze jest kałuża, zawsze, wiemy o tym, żeby ją wybrać przynajmniej, póki nie 

rozwiąże się ten problem. Bardzo dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Kubiak. 

- Radna Grażyna Kubiak: Ja bym chciała zapytać o przystanki, które się znajdują na ulicy Polnej od 

ronda do Arhelana, czy one będą, no będzie można z nich korzystać czy nie? Czy coś tam w tym 

kierunku się dzieje? I drugie moje pytanie, czy uroczystość, biesiada wróci do Boryk czy już nie? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Na drugie pytanie, proszę. 

- Magdalena Łotysz: Tak, jeżeli mogę na drugie, bo chciałam to poruszyć to w sprawach różnych. 

Proszę Państwa, pojawiają się różne opinie, dlaczego biesiada jest nad zalewem, a dlaczego nie w 

Boryku. I odpowiadam raz i stanowczo. Bardziej od atmosfery zależy mi na bezpieczeństwie osób 

uczestniczących. Ja jako organizator mam za zadanie nie tylko wykonać koncert, tak, i część 

artystyczną, ale również zapewnić, żeby każdy uczestnik mógł w sposób bezpieczny uczestniczyć 

na imprezie. I tutaj należy przede wszystkim podkreślić to, że zarówno jak i wiata, jak i scena nie 

nadają się do użytku. Jest to stwierdzone w dokumentach odpowiednich organów dla Nadleśnictwa. 

Nadleśnictwo jest w posiadaniu takich dokumentów. Ja natomiast podpisując umowę, gdybym 

zdecydowała się robić tam imprezę, ja w tej umowie będę mieć taki zapis, że wiata i scena nie 

nadają się do użytku. Nie podejmę się organizacji imprezy w takich warunkach. I ja jak najbardziej 

jestem za tym, żeby wrócić, ale mi naprawdę, proszę wybaczyć, ale bardziej od atmosfery zależy 

na bezpieczeństwie osób uczestniczących. Jednakże też należy podkreślić to, że każdy organizator 

oczywiście może sam podjąć taką decyzję. To nie jest kwestia Nadleśnictwa, to nie jest kwestia 

gminy Gródek, ani Wójta, tylko organizator sam, na własne ryzyko, bierze pełną odpowiedzialność 

za to. Ja zarówno z panem Wójtem, jak i z panem nadleśniczym, tutaj dzisiaj jest pan zastępca, 

rozmawiałam na ten temat i te sprawy mają nabrać toku i nabrały toku, jeżeli dobrze panie Wójcie 

mówię, ale tutaj nawet wczoraj rozmawiałam z nadleśniczym Darkiem Mytychem o tym, żeby... czy 

da się coś ewentualnie przyspieszyć. I z tego co wiem to czekamy na plan zagospodarowania 

przestrzennego, ale to wymaga czasu. I no tak jak mówię, bardzo bym prosiła o to, żeby wspierać 

mnie też w tej decyzji, bo to nie jest rzecz prosta, bo ja się mierzę i z hejtem, tak samo i do Wójta 

to trafia, ale to... w tym akurat zakresie to nie jest dla mnie istotne. Najważniejsze jest 
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bezpieczeństwo uczestników. To jest teren Nadleśnictwa. I tutaj też proszę Państwa, no to jest taki, 

takie... trudne są decyzje i takie niepopularne być może, bo dużo osób mówi, a bo wiata, tak, jest 

od zawsze. I tutaj no może należałoby się zastanowić nad rozwiązaniem takim no bezpieczniejszym, 

tak, żeby te warunki tutaj były... Cudownie byłoby, gdyby gmina przejęła, tak, ten teren i 

wprowadzono tam różne projekty, ale to nie są rzeczy, które się robi na już, od zaraz. Bo to trzeba 

czekać na nabory, tak? Przede wszystkim ta procedura związana z zamianą i z planem 

zagospodarowania przestrzennego. To wymaga czasu. No musimy to tłumaczyć mieszkańcom, że 

niestety nie jest to takie proste. Najważniejsze jest zdrowie, bezpieczeństwo w tym zakresie. 

[03:25:35] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: I drugie pytanie, tak. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy ja tylko dodam do tego, co pani dyrektor poinformowała, że 

ja myślę, że niedługo już doczekamy się tego momentu, gdzie będziemy mogli podjąć, jak to się 

mówi, zbudowania nazwijmy to opery leśnej, w skrócie mówiąc. Natomiast... A przy okazji w związku 

z tym będziemy mogli organizować imprezy, bo jest, tak jak widać, jest takie zapotrzebowanie wśród 

wielu, żeby to było w tym lesie, tak? Ale w tych warunkach, gdzie nie jesteśmy właścicielami, gdzie 

te urządzenia, które są stare nie nadają się do użytku i to jest zaznaczane na zasadzie takiej, że 

można ewentualnie podjąć ten temat, ale z narażeniem się na, jak to się mówi, naruszeniem 

przepisów, konsekwencje, tak? Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o przystanki. Te przystanki na ulicy 

Polnej były zbudowane zgodnie z projektem i zgodnie z wcześniejszym planem na podstawie takich 

połączeń, między innymi tam Białystok – Gródek – Michałowo i tak dalej, nie? To o ile przypominam, 

nawet chyba Voyager swego czasu wnioskował o to, żeby takie coś zrobić. W tej chwili one nie, jak 

to się mówi, nie są użytkowe, ale to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby zorganizować takie kursy 

nawet z Białegostoku do Gródka. No chociażby przez ulicę Michałowską, tak? Czyli... organizacja 

zmiany kursów następuje tam w jakimś układzie, raz na rok czy dwa razy do roku i zrobimy takie 

coś, bo nawet wnioski z ulicy Michałowskiej, z ulicy Polnej były takie, żeby tam z jeden, dwa kursy 

też... A być może właśnie na zasadzie połączenia z Michałowem. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy... Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Stwierdzam, że piętnasty punkt dzisiejszych obrad został 

wyczerpany. Przystępujemy do realizacji szesnastego punktu dzisiejszych obrad, wolne wnioski i 

informacje. Tu zachęcam wszystkich Państwa do zabierania głosu. Proszę bardzo, pani Sołtys z 

Dzierniakowa. 

- Sołtys Halina Gogiel: Wysoka Rado, szanowny panie Przewodniczący i szanowny panie Wójcie. 

Chciałbym się dowiedzieć, czy zostały podjęte już jakiekolwiek decyzje odnośnie wiadomo jakiej 

drogi? Z Gródka do Dzierniakowa. Czy coś się robi w tym kierunku? Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowna pani Sołtys, dziwię się, że pani zadaje pytanie, skoro tyle 

czasu poświęciliśmy i razem, żeby wyjaśnić u zarządcy drogi. Ale co ma dojść? To pani... Żeby tak 

dochodziło, żeby wczoraj pytanie, dzisiaj odpowiedź to nie ma tak. Pan starosta wyraźnie określił, 

że w tym roku jest w stanie znaleźć środki na podżwirowanie tej drogi w miejscach wymagających 
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takiego podżwirowania i na przełomie roku spróbuje zaplanować w budżecie na kwestie związane 

z organizacją projektu technicznego, czyli projektu na drogę i w ślad za tym ewentualnie będzie 

stawiał... Pani, o, jest Radna, pani powiatu... Grycuk, która zna sprawę też i pewnie też będzie 

wspierać przedsięwzięcia związane z naszą gminą w tym zakresie. Tak że no nie można być tak... 

nie można tak w ten sposób traktować, że tydzień temu rozmawialiśmy, wszystko wyjaśnione, bo 

tu władze gminy nie są w stanie za dużo zrobić oprócz tego, że jeżeli powiat podejmie decyzję o 

tym, że będzie chciał ten temat robić to zwróci się pewnie do Wójta, do Przewodniczącego, do Rady 

z prośbą o wygospodarowanie środków na cel wkładu, tak? Jak to często... 

- Sołtys Halina Gogiel: No ja wiem o tym, tylko zawsze pan Wójt ma bliższe informacje, większe niż 

my. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Nie... To... To nawet nie wypada, żeby, mówię, no po dwóch 

tygodniach znowu pytać się starosty, czy coś się zmieniło no. Poważnie mówię. To trzeba 

racjonalnie podchodzić do tematu, bo inaczej ktoś się zdenerwuje, weźmy no. Podsypanie być może, 

warunki... Bo powiat białostocki, tak samo jak i gmina, otrzymał trzydzieści cztery tysiące złotych na 

rzecz... no naprawy tych zniszczeń przygranicznych w gminach, czyli Gródek, Michałowo znowu, 

bo tylko takie gminy dotyczą powiatu przygraniczne i pewnie, i taki wniosek pan starosta otrzymał, 

żeby w ramach tego wziąć pod uwagę, oprócz Mostowlan, oprócz Gobiat, wziąć pod uwagę 

Dzierniakowo. I myślę, że weźmie. Proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

[03:30:20] 

- Radna Anna Petelska: Ja tylko panie Wójcie chciałabym bardzo serdecznie podziękować za te 

naprawienie w Waliłach-Dworze w końcu tej drogi. I wszyscy wokół, którzy jeżdżą i Załuki i Waliły i 

wszyscy są wdzięczni. Mam nadzieję, że przyjdzie czas, że nawierzchnię całą ją zrobimy. Ale na 

razie dziękuję za poprawienie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Sołtys. 

- Sołtys Iwona Przezdemska: Panie Wójcie, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja chciałam tylko 

zapytać się, czy coś zostało podjęte, jakieś działania, w sprawie Starego Mostu w Królowym Moście? 

Czy coś tam będzie, jakieś zabezpieczenie chociaż zrobione? Bo tam, no pan Wójt widział, co tam 

się dzieje. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: W tej chwili taką wydałem dyspozycję, żeby zabezpieczyć to pod 

kątem, żeby... zakazać przejezdność, ale to też wymaga pewnych warunków. To nie można tak 

sobie wziąć, jak to się mówi, też... W każdym razie, stan tego mostu wymaga naprawy. Tutaj nie 

ma potrzeby przebudowy, tak jakby, od nowa tego mostu, ale naprawy. I z tego co wiem to tutaj 

pani Kierownik powoli organizuje wiedzę na temat, jakie materiały są potrzebne, a w ślad za tym, 

jak będzie wiadomo, jakie materiały to jakie środki są potrzebne i tu będziemy starali się 

wprowadzać też, bo to jest niezbędne przedsięwzięcie, naprawa tego mostku. Tak jest, tak jest. Tak 

że ten mostek jakoś za szybko nam zniszczył się. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani dyrektor Gminnego Centrum 

Kultury. 

- Magdalena Łotysz: Proszę Państwa, ja chciałam zaprosić bardzo gorąco na jutrzejszą imprezę 

Kupalnoczka, która wraca po przerwie do Załuk. Jutro dwudziesty piąty czerwca, o godzinie 

siedemnastej na placu szkolnym w Załukach. Chciałam również poinformować, że w ramach 

inicjatyw lokalnych, w ramach naboru, to jest bardzo ważny projekt dla społeczności lokalnej, 

wpłynęło aż jedenaście wniosków. W tym nie tylko z Gródka, ale też z miejscowości Zubry, Wiejki, 

Królowy Most, Słuczanka i Waliły. Więc czekamy na rozwój sytuacji, bo w poniedziałek mamy 

wybory i zostanie wybranych siedem projektów już w ramach głosowania. I każdy z tych projektów, 

ponad cztery tysiące, zostanie dofinansowany. Ja już teraz mogę powiedzieć, bo czytałam 

wszystkie wnioski, że naprawdę, jakby różnorodność jest bardzo taką wysoką cechą i bardzo na 

plus i bardzo za to dziękuję wszystkim jedenastu osobom. Chciałam również zaprosić już teraz, bo 

nie wiem, kiedy będzie następna sesja, oczywiście na Siabrouskają Biasiedę, trzydziesty lipca, 

Królowy Most, siódmy sierpnia, Zabawa na Annę i Waliły dożynki dwudziestego sierpnia. To w 

imieniu swoim i pani Sołtys zapraszam. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy za zaproszenia. Proszę bardzo, pani 

Sołtys... 

- Sołtys Halina Lisowska: Szanowna Rado, panie Przewodniczący, panie Wójcie. Ja taką prośbę 

mam do pana Wójta, żeby podżwirować drogę, odcinek od drogi powiatowej do miejscowości w 

Borkach. Od drogi powiatowej, od zakrętu ostrego do... No tam kawałeczek taki nieduży. 

Podżwirować, bo tam... Albo lepiej by było jeszcze kruszywem jakimś, bo tam takie doły się porobiły. 

W ogóle kiedyś było żwirowane. I jeszcze taka kałuża przed brukiem, podżwirować. Taka duża 

dziura przed brukiem, w miejscowości. We wsi, tak. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym 

punkcie? Nie widzę. Stwierdzam, że szesnasty punkt dzisiejszych obrad został zrealizowany. 

Siedemnasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje przyjęcie protokołu obrad trzydziestej szóstej sesji 

Rady Gminy Gródek. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień, co do treści protokołu. 

Proponuję więc przegłosowanie protokołu obrad... przyjęcie protokołu obrad trzydziestej szóstej 

sesji Rady Gminy Gródek. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu trzydziestej szóstej 

sesji Rady Gminy Gródek? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za przyjęciem 

protokołu obrad trzydziestej szóstej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się dziesięciu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

protokół obrad trzydziestej szóstej sesji Rady Gminy Gródek został przyjęty. Wobec wyczerpania 

porządku obrad dziękuję wszystkim uczestnikom. Zamykam obrady trzydziestej siódmej sesji Rady 

Gminy. 

[03:35:58] 
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(koniec nagrania) 


